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L U C R Ă R I L E  S E S I U N I I  
M A R I I  A D U N Ă R I  N A T I O N A L E

Lucrările actualei sesiuni a 
Marii Adunări Nationale au fost 
reluate miercuri dimineaţa în 
şedinţă plenară. In perioada de 
la ultima şedinţă plenară, co
misiile permanente au exami
nat proiectele de legi înscrise 
pe ordinea de zi.

In sală se aflau deputaţii 
Marii Adunări Naţionale, pre
cum şi numeroşi invitaţi — con
ducători de instituţii centrale 
şi organizaţii obşteşti, activişti 
de partid şi de stat, personali
tăţi ale vieţii economice, ştiin
ţifice şi culturale, ziarişti.

Printre invitaţi se aflau, de 
asemenea, şefi ai misiunilor di
plomatice acreditaţi la Bucu
reşti, precum şi corespondenţi 
ai presei străine.

Ora 10. Intîmpinaţi cu puter
nice aplauze, sosesc conducăto
rii partidului şi statului. In lo
ja din dreapta incintei au luat 
loc tovarăşii Nicolae Ceauşescu, 
Ion Gheorghe Maurer, Umil 
Bodnaraş, Paul Niculescu-Mizil, 
Virgil Trofin, Ilie Verdeţ, Ma
xim Berghianu, Florian Dănă- 
lache, Constantin Drăgan, Emil 
Drăgănescu, Janos Fazekas, Pe
tre Lupu, Manea Mănescu, Du
mitru Popa, Dumitru Popescu, 
Leonte Răutu, Gheorghe Stoica, 
Vasile Vîlcu.

In loja din stingă se aflau 
membrii Consiliului de Stat.

Deschizînd şedinţa, preşedin
tele Marii Adunări Naţionale, 
tovarăşul Ştefan Voitec, a anun
ţat proiectele de legi înscrise

pe ordinea de zi care urmează 
a fi dezbătute şi adoptate în ac
tuala sesiune:

— Proiectul de lege privind 
organizarea şi funcţionarea 
Consiliului de Miniştri al Re
publicii Socialiste România.

— Proiectul de lege privind 
regimul străinilor în Republica 
Socialistă România.

— Proiectul de lege pentru 
adoptarea Planului de Stat al 
economiei naţionale pe anul 
1970.

— Proiectul de lege pentru 
adoptarea Bugetului de Stat pe 
anul 1970.

— Proiectul de lege privind 
regimul produselor şi al sub
stanţelor stupefiante.

— Raportul Comisiei speciale 
a Marii Adunări Naţionale îm
puternicită să verifice dotarea 
cu aparatură medicală, de cer
cetară şi .învăţămînt în unită
ţile clinice' şi învăţămîntul pre- 
clinic, precum şi folosirea şi re
partizarea cadrelor medicale pe 
teritoriul ţării.

— Proiectele de legi pentru 
aprobarea decretelor cu putere 
de lege emise de Consiliul de 
Stat.

Preşedintele Marii Adunări 
Naţionale a anunţat că de la 
ultima şedinţă plenară, Biroul 
Marii Adunări Naţionale a pri
mit din partea Consiliului de 
Miniştri proiectul de lege pri
vind organizarea activităţii de 
cercetare ştiinţifică în Repu
blica Socialistă Románia şi a

propus ca acest proiect să fie 
înscris pe ordinea de zi a se
siunii.

Biroul Marii Adunări Naţio
nale a propus, de asemenea, să 
se includă pe ordinea de zi ale
gerea unui vicepreşedinte al 
Consiliului de Stat.

Marea Adunare Naţională a’ 
adoptat în unanimitate comple
tarea ordinei de zi a sesiunii cu 
punctele propuse.

Primit cu puternice aplauze, a 
luat apoi cuvîntul tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele 
Consiliului de Miniştri, care a 
prezentat expunerea la proiectul 
de lege privind organizarea şi 
funcţionarea Consiliului de Mi
niştri al Republicii Socialiste 
România.

In continuare, deputatul Du
mitru Balalia, preşedintele Co
misiei permanente pentru con
siliile populare şi administraţia 
de stat, a prezentat raportul a- 
cestei comisii şi al Comisiei ju
ridice la proiectul de lege.

La discuţia generală au luat 
cuvîntul deputaţii Nicolae Mi- 
hai, prim-secretar al Comitetu
lui judeţean Brăila al P.C.R., 
preşedintele Consiliului popular 
judeţean, loan Avram, ministrul 
industriei construcţiilor de ma
şini, şi Iosif Roth, vicepreşedin
te al Consiliului popular jude
ţean •— Timiş.

In cadrul dezbaterilor pe ar
ticole a proiectului de lege au 
luat cuvîntul deputaţii: Miu 
Dobrescu, Constantin Dincules-

cu, Mihai Levente, Brăduţ Co- 
valiu, Ion Iliescu, Petre Blajo- 
vici. Preşedintele Consiliului de 
Miniştri, Ion Gheorghe Maurer, 
a răspuns la întrebările puse de 
deputaţi şi a făcut precizări în 
legătură cu amendamentele pro
puse în timpul dezbaterilor. 
Proiectul de lege, cu amenda
mentele propuse şi aprobate, a 
fost supus apoi în întregime vo
tului secret, cu bile. Marea A- 
dunare Naţională a adoptat Le
gea privind organizarea şi func
ţionarea Consiliului de Miniş
tri al Republicii Socialiste Ro
mânia.

în continuarea ordinii de zi 
deputatul Cornel Onescu, minis
trul afacerilor interne, a pre
zentat expunerea la proiectul 
de lege privind regimul străini
lor în Republica Socialistă Ro
mânia, iar deputatul Traian Io- 
naşcu, preşedintele Comisiei ju
ridice, a expus raportul acestei 
comisii.

Proiectul de lege a fost dis
cutat apoi pe articole şi supus 
votului deputaţilor. Marea A- 
dunare Naţională a adoptat prin 
vot secret, cu bile, Legea pri
vind regimul străinilor în Re
publica Socialistă România.

La amiază, lucrările şedinţei 
plenare au luat. sfîrşit, urmînd 
a fi reluate joi dimineaţa.

#
După-amiază au avut loc şe

dinţe de lucru ale unor comisii 
permanente ale Marii Adunări 
Naţionale. (Agerpres)

Expunerea tovarăşului Ion Gheorghe Maurer
asupra proiectului de lege privind organizarea 

şi funcţionarea Consiliului de Miniştri
Stimaţi tovarăşi deputaţi,
îmi revine sarcina de a prezen

ta Marii Adunări Naţionale, spre 
dezbatere şi adoptare, proiectul de 
lege cu privire la organizarea şi 
funcţionarea Consiliului de Miniş
tri, document menit să slujească 
îmbunătăţirii activităţii acestui 
înalt for, să creeze un cadru mai 
propice pentru dinamizarea între
gului angrenaj al organelor şi apa
ratului nostru de stat.

Semnificaţia proiectului apare şî 
mai clar dacă îl raportăm la to
talitatea preocupărilor mereu mai 
stăruitoare ale partidului şi sta- . 
tului nostra pentru perfecţionarea 
continuă a mecanismului social în 
ansamblul său, ca şi a fiecărei ve
rigi a acestuia, dacă avem în ve
dere în întreaga sa amploare pro
gramul de făurire a societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate.

în cadrul acestor preocupări, un 
Ioc deosebit îl ocupă, cum e şi fi
resc, organizarea activităţii statu
lui, componentă principală a su
prastructurii noastre socialiste. 
Pornim, în această privinţă, de la 
îdeea majoră, evidenţiată de în
treaga experienţă istorică a con
struirii socialismului, potrivit că
reia întărirea sistematică a statului,- 
perfecţionarea necontenită a for
melor şi metodelor prin care îşi 
îndeplineşte funcţiile sale, • ca in
strument de bază al edificării noii 
orânduiri, reprezintă o condiţie e- 
senţială a succesului în opera da 
transformare a societăţii.

Vă este cunoscut că în nltimii 
ani, şi îndeosebi după Conferinţa 
Naţională a partidului, au fost a- 
doptate o serie de măsuri şi acte 
normative vizînd îmbunătăţirea 
organizării şi activităţii organelor - 
de stat centrale şi locale. Caracte
ristic tuturor acestor măsuri este 
faptul că ele îmbină într-o indi
solubilă unitate perfecţionarea me
canismului conducerii centrale, cu 
lărgirea autonomiei funcţionale a 
unităţilor de bază, prin preluarea , 
unor atribuţii de la organele cen- , 
trale. Acolo unde au fost judicios 
înţelese şi aplicate, măsurile la 
care mă refer dau rezultate pozi
tive, concretizate în eliminarea 
unor fenomene de birocratism, în
tr-o mai înaltă receptivitate faţă 
de cerinţele noi, în rezolvarea mai 
operativă şi totodată mai compe
tentă a problemelor, în lărgirea 
considerabilă a terenului de afir- , 
mare 8 iniţiativelor; locale, __

în acelaşi timp, in aceeaşi suită 
de preocupări se înscrie înfiinţa
rea centralelor, combinatelor şi 
grupurilor de întreprinderi, ca ve
rigă principală în sistemul de or
ganizare, conducere şi planificare 
a economiei naţionale. Crearea a- 
cestor organisme, investite cu 
largi atribuţii, înseamnă, între al
tele, apropierea conducerii de pro
ducţie, făurirea premiselor pen
tru rezolvarea pe plan local, la 
scara diferitelor unităţi, a celor 
mai variate probleme de ordin 
tehnic, economic sau organizato
ric, astfel incit producţia să dobîn- 
dească întreaga mobilitate impu
să de ritmul vertiginos al progre
sului tehnico-ştiinţific contempo
ran. Concomitent, ministerele şi 
celelalte organe economice centra
le au fost degrevate de un număr 
apreciabil de sarcini de gestiune 
şi administraţie care, în trecut, le 
absorbeau o mare parte a activi
tăţii şi Ie limitau serios posibili
tăţile de a aborda problemele de 
perspectivă. Legile recent adopta
te, de organizare şi funcţionare a 
ministerelor, ca şi a celorlalte or
gane centrale de stat, stabilesc, 
după cum ştiţi, atribuţiile acestor 
instituţii, orientîndu-le cu precă
dere către problemele mari de stu
diu şi prognoză privind tendinţele 
dezvoltării în fiecare domeniu, 
precum şi măsurile ce se impun 
pentru a imprima un curs tot mai 
rapid, modem şi eficient vieţii e- 
conomice şi social-culturale la di
mensiunile domeniilor respective.

Ca organ suprem al administra
ţiei de stat, Consiliul de Miniştri 
parcurge, de asemenea, un proces 
de îmbunătăţire a activităţii, con
form noilor cerinţe. In condiţiile 
creşterii atribuţiilor şi răspunde
rilor ministerelor şi unităţilor e- 
conomice şi teritorial-administra- 
tive, a devenit posibil ca guver
nul să se consacre în mai mare 
măsură soluţionării problemelor 
de ansamblu ale ţării, să-şi înde
plinească mai bine sarcinile sale 
constituţionale de îndrumare şi 
control a modului cum se înfăptu
ieşte politica partidului în cele 
mai variate sectoare.

Activitatea desfăşurată de gu
vern, experienţa acumulată prin 
aplicarea hotărîrilor Conferinţei 
Naţionale, au pus în lumină nece
sitatea ca în organizarea şi func
ţionarea Consiliului de Miniştri să 
intervină unele modificări menite

să favorizeze îndeplinirea în cit 
mai bune condiţii a rolului său în 
viaţa ţării. Acestei necesităţi îi 
răspunde proiectul de lege pe care 
am onoarea să vi-1 prezint.

Mă voi opri, în continuare, asu
pra acelor prevederi din proiect 
care aduc elemente noi, arătînd 
pe scurt raţiunile pe care se înte
meiază.

Componenţa, organizarea şi 
funcţionarea Consiliului de Mi
niştri oferă un cadru prielnic pen
tru desfăşurarea întregii activităţi 
corespunzător principiului muncii 
şi conducerii colective. Ca şi in 
celelalte organisme sociale unde 
acest principiu a fost promovat, 
şi în munca guvernului el se do
vedeşte un factor fundamental al 
optimizării deciziilor, al îndepli
nirii în condiţii superioare a sar
cinilor de conducere. Aşa cum s-a 
subliniat adesea, munca şi con
ducerea colectivă îşi vădesc însă 
eficienţa numai în măsura în care 
se bizuie pe responsabilitatea in
dividuală a tuturor membrilor co
lectivului. Aceasta implică, se în
ţelege, aportul substanţial de gîn- 
dire şi activitate al fiecăruia, a- 
tît în elaborarea deciziilor, cit şi 
în înfăptuirea lor. Mai mult decit 
atît, răspunderea personală presu
pune hotărîrea de a îndeplini în 
mod exemplar sarcinile încredin
ţate, o desăvîrşită corectitudine în 
aprecierea rezultatelor, a situaţiei 
existente intr-un domeniu sau al
tul, chiar dacă lucrurile nu se pre
zintă favorabil, dreptul şi datoria 
de a interveni prompt şi de a lua 
de sine stătător măsurile care se 
impun pentru bunul mers al tre
burilor, de a declanşa efortul co
lectiv atunci cînd nevoile o cer. 
Cultivarea unei asemenea concep
ţii asupra responsabilităţii pe în
treaga scară ierarhică şi în toate 
verigile organismului social este o 
condiţie obligatorie a progresului 
societăţii noastre.

In această viziune, proiectul de 
lege defineşte mult mai precis şi 
mai detaliat atribuţiile prim-vice- 
preşedintelui şi ale vicepreşedin
ţilor Consiliului de Miniştri pri
vind îndrumarea, controlul şi ela
borarea de măsuri în ramurile şi 
domeniile de care răspund. Ceea 
ce distinge prevederile în această 
direcţie este aria extrem de largă 
şi variată a competenţelor ce se 
acordă: de la organizarea şi con
trolul aplicării hotărîrilor de par
tid şi de stat pînă la îndrumarea

activităţii de elaborare a proiec
telor de plan, de la dispunerea de 
măsuri pentru asigurarea aprovi
zionării tehnico-materiale, pînă la 
politica de selecţionare şi promo
vare a cadrelor, la educarea lor în 
spiritul unei înalte exigenţe şi 
responsabilităţi în muncă.

Este în afară de orice îndoială 
că dispunînd de asemenea largi a- 
tribuţii, vicepreşedinţii Consiliului 
de Miniştri vor putea să pătrun
dă mai adine în problematica cu 
care sínt confruntate ministerele, 
centralele şi întreprinderile, să in
tervină mai activ pentru soluţio
narea ei, să acţioneze cu mai ma
re operativitate şi eficienţă. Aces
tor scopuri trebuie să le slujească, 
evident, aparatul Consiliului de 
Miniştri, îmbunătăţindu-se în mod 
corespunzător organizarea şi func
ţionarea sa.

Prevederile proiectului referi
toare la atribuţiile prim-vicepre- 
şedintelui şi vicepreşedinţilor îşi 
găsesc o firească întregire prin ar
ticolul care precizează principalele 
atribuţii ale celorlalţi membri ai 
Consiliului de Miniştri — condu
cători de ministere sau ' alte orga
ne centrale ale administraţiei de 
stat. Cuprinderea lor în proiect 
subliniază răspunderea miniştrilor 
pentru îndeplinirea sarcinilor ce 
le revin atît în calitate de condu
cători de instituţii centrale de stat, 
cit şi de membri ai organului co
lectiv suprem al administraţiei de 
stat — Consiliul de Miniştri. A- 
ceste atribuţii urmează a fi exer
citate în condiţiile stabilite prin 
legile de organizare şi funcţionare 
a organelor de stat respective sau 
prin alte legi.

Stimaţi tovarăşi Í
Progresul multilateral al patriei, 

atingerea obiectivelor trasate de 
Congresul al X-lea al partidului 
reclamă îmbunătăţirea permanentă 
şi sub toate aspectele a activită
ţii organelor de stat, exercitarea 
cu competenţă şi spirit de răspun
dere a îndatoririlor ce le incumbă. 
Consider că prin adoptarea de că
tre Marea Adunare Naţională a 
prezentului proiect de lege, Con
siliul de Miniştri va putea răspun
de tot mai bine acestor cerinţe, 
îndeplinindu-şi la un nivel cali
tativ superior rolul, ca instrument 
în înfăptuirea politicii partidului 
de edificare în România a societă
ţii • socialiste multilateral dezvol
tate.

Uzina mecanică Sibiu. Un şir de prese ce însumează împreună o forţă de cîteva sute de tone
Foto: VIKTOR PELGER

Noi succese 
ale mişcării 
de inovaţii şi 
raţionalizări

LANSAREA 
DIN TIMP A PRO
DUCŢIEI PE ’70 -
preambul al reali
zărilor v iitoare

Noi propuneri de inovaţii şi ra
ţionalizări cu eficienţă economică  
ridicată v in  să com pleteze tabloul 
unor realizări de seamă ale colec
tivelor de m uncă sibiene, rod al 
unor eforturi creatoare perseve
rente. Spicuim  astăzi cîteva d in 
tre ele:

’•i Preocupările colectivelor de 
muncitori şi ingineri de la Uzina 
mecanică Sibiu pentru reducerea 
consumului de metal la foarfecă 
ghilotină s-au materializat în 10 
propuneri de inovaţii în diverse 
faze de realizare, care generează 
economii la preţul de cost de peste 
600 000 lei anual. Dintre aceste 
inovaţii o mare eficienţă econo
mică (cca. 400 000 lei/an) o are cea 
a colectivului condus de ing. Con
stantin Vasilescu — modificarea 
traversei rezervor —  şi cea a 
maistrului Gheorghe Totan privind 
modificarea plăcii frontale.

t»! Tot la Uzina mecanică a fost 
realizat, de către maistrul Thomas 
Speck, un dispozitiv de rectificat 
mobil pentru mese şi berbeci la 
presele cu excenţric. Inovaţia duce 
la îmbunătăţirea calităţii produse
lor şi mecanizarea muncii ma
nuale, realizîndu-se ' în acest mod 
economii antecalcuiate anuale, în 
valoare de 62 000 lei.

Tehnicianul Dumitru Boghină. 
şi maistrul Avram Dumitru de la 
Í.R.U.M. Sibiu au pus la punct un 
sistem de comand^ a distribuţiei 
la încărcătorul cu furci frontale 
I.F.R.O.M., cu o eficienţă econo-, 
mică anuală de 188 000 lei, obţi
nută pe seama unor însemnate e-. 
conomii de materiale şi de mano-, 
peră. în plus, noul sistem este 
foarte uşor de manevrat.

La U.P.A.S. s-a aplicat re
cent o inovaţie constînd în .modifi
carea constructivă a matriţelor şi 
poansoanelor de perforat, zincuit 
şi mocuit foile de: arcuri lamedare, 
care, prin reducerea considerabilă 
a consumului de oţel de scule ne
cesar fabricării poansoanelor (cu 
circa 2 tone), aduce o economie 
de 155 974 lei pe anul de folosire. 
Autori: maiştrii Nicolae Dancu şi 
Mihai Cuteanu de la sectorul de 
arcuri al uzinei.

E. D.

Este ştiut faptul că, de la un 
an la altul, procesul de producţie 
se reia pe scară lărgită. Asta în
seamnă că de felul cum ne preo
cupăm, cum pregătim noul an, de
pind succesele ce le vom obţine.

Pentru a cunoaşte acţiunile în
treprinse de Combinatul de ex
ploatare şi industrializare a lem
nului Sibiu în direcţia pregătirii 
producţiei pentru anul viitor, 
ne-am adresat tovarăşului ing. 
loan Itu — director tehnic cu pro
bleme de industrializare.

— Produsele rezultate din activi
tatea de industrializare a lemnului, 
mobila şi creioanele au un ciclu 
îndelungat de fabricaţie. Avînd în 
vedere acest lucru, vă rog să ne 
spuneţi care este stadiul actual 
al lansării producţiei astfel incit 
din prima zi a noului an să ob
ţineţi produse finite?

— Specific produselor noastre 
este ciclul lung de fabricaţie: mo
bila între 40—70 zile, iar creioa
nele 120—130 zile (în special pen
tru mina creionului). Aceasta ne 
obligă a lansa din timp produsele 
în fabricaţie. La ora actuală, la 
mobilă producţia pe luna ianuarie 
şi februarie e în întregime lan
sată în fabricaţie.

Pentru creioane întreaga produc
ţie a trimestrului lateste pregătită 
de fabricaţie. Lansarea mobilei şi 
creioanelor s-a făcut defalcat, pe 
sortimente, pe luni etc.

— Deoarece sarcinile de plan 
cresc în anul viitor cu circa 6 la 
sută, presupunem că s-au luat 
măsuri speciale în vederea lansării 
producţiei în cele mai bune con
diţii.

• — Deşi luna decembrie se ca
racterizează printr-un volum mare 
de muncă, fiind ultima lună din 
an, am reuşit să ne ocupăm şi de 
anul viitor. La ora actuală putem 
spune că întreaga producţie e a- 
sigurată cu contracte economice. 
Aceasta este situaţia pentru pro
ducţia de creioane. Articolele de 
mobilă sínt nominalizate pe tot 
anul 1970. La export însă, con
tractele sínt încheiate sută la sută 
doar pentru semestrul I.

Calitatea superioară a garnitu
rii de bucătărie „Dafin“ ne-a aju
tat, intr-un fel, deoarece a con
tinuat să se menţină atît pe piaţa 
internă cit şi externă. In felül 
acesta solicitările beneficiarilor au 
crescut, facilitînd încheierea de 
contracte ferme.

In urma experienţei dobîndite 
în anii precedenţi, ne-am orientat 
în executarea prototipurilor din 
timp pentru a putea fi trimise la 
tirguri internaţionale. Executarea 
prototipului se face în variante 
multiple, oferind beneficiarului 
posibilitatea de a alege - ceea ce-i 
place. Apoi, datorită multitudinii 
problemelor ce le avem, am în
tocmit un plan de măsuri pe ca
re l-am defalcat pe compartimen
te şi-termene, puţind în felul a- 
cesta * să intervenim la timp unde 
se ivesc dereglări. Totodată, am 

- căutat să luăm contact direct cu 
„Tehno-Forex-Export“ şi cu clien
ţii noştri externi — situaţie cu 
mult îmbunătăţită faţă de anii 
precedenţi.

— Desigur că aceste preocupări 
îşi găsesc finalizarea în livrarea 
la termen a produselor, în înche
ierea unei balanţe financiare fa
vorabile combinatului. Realizările 
lui '69 pot constitui un suport ma
terial pentru 1970?

— Da. Ca un aspect al metodo
logiei muncii noastre am hotărît 
ca termenul de expediere să nu 
coincidă cu cel din contract. Ne-am 
propus un decalaj în sensul de
vansării, ceea ce a permis să li
vrăm pînă acuma produsele la 
termen. Pot afirma că nu s-a plă
tit un leu penalizare pentru ne- 
livrări în termen. De aici, bine
înţeles, efectele pozitive ce se 
nasc. Ca o garanţie că şi pe viitor 
activitatea noastră va fi bună aş 
putea enumera cîteva din reali
zările obţinute pe anul în curs: la 
mobilă planul pe 11 luni la pro
ducţia marfă s-a îndeplinit în pro
porţie de 101 la sută, iar la cre
ioane 103,7 la sută, dîndu-se peste 
plan circa 12 000 groşi.

V. BARBU
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INFORMAŢII mSWflCm INFORMAŢII
Conferinţă

Contînuîndu-se ciclul de prelegeri din cadrul cursului Ştiinţa 
organizării şi conducerii producţiei, vineri, 19 decembrie a.c., 
ora 15,30, în sala cabinetului tehnic al uzinei „Independenţa“, 
ing. MARCEL STOICA, şef de sector la Centrul de calcul 
economic şi cibernetică economică din Bucureşti, va prezenta 
în faţa cadrelor de conducere şi inginerilor din industria con
structoare de maşini, prelegerea „Analiza sistemului informa
ţional şi tehnicii folosite în întreprinderi. Organizarea siste
mului informaţional, procesul luării deciziilor“. Prin această 
conferinţă, Universitatea populară Sibiu, contribuie la o impor
tantă temă în cadrul organizării ştiinţifice a producţiei în sen
sul prezentării celor mai noi descoperiri în domeniul infor
maticii.

W o u ia fi în  m a g a z i n e
. Zilele acestea, în magazinele 
LC.S.T.I. Sibiu au sosit noi 
mărfuri, dintre care amintim: 
cisme din velur, pentru femei, 
bocanci de schi, pentru băr
baţi, femei şi copii (la magazi
nul „Sportul“); haine din piele,

bărbăteşti, sacouri din velur 
pentru automobilişti.

De asemenea, se pot găsi, în 
unităţile de specialitate, şi alte 
mărfuri noi, cum ar fi: diftină 
imprimată, importată din Tur
cia şi prosoape pluşate din 
Grecia.

Spectacole
Vineri, la ora 18, la clubul 

„Independenţa“ din Sibiu va fi 
susţinut un spectacol de muzică 
uşoară, dat de formaţia de mu
zică uşoară a fabricii de confec
ţii „Steaua roşie“.

La ora 19,30, la acelaşi club, 
va avea loc o, seară de romanţe 
şi poezie. Cu acest prilej îşi vor 
da concursul soliştii: Eleonora 
Ţiboc, Silvia Popescu, Stela 
Harhoi, Florentina Opriş, Dora 
Berger şi soţii Radu. Dintre re
citatori amintim pe actorii Cos- 
tel Răduîescu, artist emerit, Pa
ul Mocanu, precum şi Mauricia 
Tcaciuc, Viorica Solomon, Rodi- 
ca Bagalin, Lucian Jiman şî Ilie 
Frăţilă.

Acompaniază orchestra „Ro
manţa“, condusă de Sandu O- 
prea, 5
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cÂq,e,ndă

culturală
Fest ivalu l-concurs 

de muzică uşoară ş i  

populară ß ib iu '6 9 "

în fatd 
fazei finale
!. Consolidând o frumoasă tradiţie 
în dezvoltarea muzicii populare şi
uşoare din judeţul nostru, cea de 
a V-a ediţie a festivalului-concurs 
organizat pentru acest sector al 
artei de amatori, de către Consi
liul judeţean al sindicatelor, se a- 
flă din nou în faţa fazei finale. 
După consumarea, la sfîrşitul săp- 
tămînii trecute, a etapei de muzică 
populară, astăzi, în sala clubului 
uzinei „Independenţa“, în faţa ju
riului de concurs şi a publicului se 
vor prezenta 19 solişti de muzică 
uşoară, promovaţi la fazele muni
cipale şi orăşeneşti din Sibiu, Me
diaş, Agnita, Cisnădie şi Copşa 
Mică, precum şi doi solişti invitaţi 
din oraşele Piatra Neamţ şi Rîm- 
nicu Vîlcea.

Iată clasificarea stabilită de ju
riul de specialişti pentru etapa de 
muzică populară: Filofteia Lăcătu- 
şu, invitată din oraşul Rîmnicu 
Vîlcea (premiul I şi cupa de cristal 
Sibiu ’69), Cornel írom, uzina „In
dependenţa" Sibiu (premiul II), 
Ilie Silaghi, Mediaş (premiul II), 
Eugenia Dumitru, Copşa Mică (pre
miul III). Au mai fost distinşi cu 
menţiuni concurenţii Maria Comşa 
de la Uzina mecanică Sibiu, Emi
lia Şelaru din Agnita şi Gligor 

. .Vlad de la U.P.A.S.
Spectacolul de azi, care va fi 

prezentat de avocatul Ovidiu Isa- 
cu, începe la ora 18:

Instructaj 
cu activul 
cultural

Recent a avut loc un amplu in
structaj al activului cultural de la 
căminele culturale, bibliotecile şi 
staţiile de radioficare ale judeţu
lui. Cu acest prilej s-a făcut o 
analiză în adîncime a principale
lor realizări şi deficienţe din ob
tura de masă a judeţului, desprin- 
zîndu-se concluzii pentru îmbună
tăţirea activităţii în viitor. Dezba
terile au fost conduse de Aurel 
Qptu, vicepreşedinte al Comitetu
lui judeţean pentru cultură şi ar
tă, care a prezentat participanţi
lor obiectivele planului de acti
vitate pe perioada de iarnă.

Analize detaliate pe comparti
mente s-au făcut în continuare cu 
directorii căminelor culturale, cu 
bibliotecarii şi cu redactorii sta
ţiilor de radioficare, în care s-au 
dezbătut probleme legate de des
făşurarea festivalului filmului la 
sate şi a bienalei „I. E>. Caragiale“, 
precum şi aspecte legate de orga
nizarea acţiunilor cuprinse în „Tri
buna Astrei“. Participanţii au a- 
nalizat, totodată, unele probleme 
financiar-contabile şi au dezbătut 
„Proiectul de statut al căminelor 
culturale“, aflat în faza pregătiri
lor preliminare.

Profilîndu-se ca o acţiune de 
mare importanţă pentru dezvolta
rea activităţii culturale în perioa
da de iarnă, instructajul la nivel 
judeţean se cere nrmat în conti
nuare de alte forme şi metode 
menite să faciliteze transferul de 
ejşperienţă şi de idei în domeniul 
culturii de masă din judeţul nos
tru.

OPŢIUNE Ş l PROBITATE
Circumscris ponderabil în peisa

jul cultural-artistic al satului con
temporan, festivalul tradiţional al 
filmului solicită an de an, cu in
teres sporit, populaţia rurală la 
cunoaşterea celei de „a şaptea ar
tă“, angajînd-o în aprecieri de va
loare asupra producţiilor cinema
tografiei contemporane, autohtonă 
şi universală. Artă cu aria de răs- 
pîndire cea mai întinsă, filmul o- 
feră satisfacţii multiple prin com
plexitatea mijloacelor artistice de 
expresie (teatru, plastică, muzică, 
coregrafie), prin bogăţia şi varieta
tea tematică, prin dimensiunile ac
ţiunii, prin spaţialitatea specifică, 
prin structura audio-vizuală, prin 
comodul circulaţiei sale. De aici 
larga audienţă a filmului în ma
sele largi de spectatori, la orice 
nivel de pregătire estetică a aces
tora.

Activitatea cinematografului să
tesc — fiind găzduită şi patronată 
de forul cultural sătesc — compli
neşte totodată dezideratele acestu
ia, care trebuie să fie catalizato
rul tuturor preocupărilor şi mani
festărilor cultural-artistice din pe
rimetrul său. Implicit, deci, condu
cerea aşezămîntului are datoria de 
a organiza (împreună cu factorii de 
resort) a îndruma şi controla „săr
bătoarea filmului“ pe toată perioa
da desfăşurării festivalului; con
ducerea aşezămîntului nu-şi poate 
îngădui atitudinea de espectativă 
faţă de acest eveniment propriu 
satului, în sezonul de iarnă, cînd 
sătenii, degrevaţi de răspunderile 
profesionale sínt disponibili, re
ceptivi pentru valorile spirituale 
care li se oferă.

Prima etapă a celei de a X-a e- 
diţii a festivalului — 7—31 de
cembrie a.c. — cuprinzînd terito
riile Mediaş, Dumbrăveni, Agnita, 
se pare că nu a angajat cu sufici
entă responsabilitate nici conduce
rile căminelor culturale (care găz
duiesc cele 35 unităţi cinematogra
fice prinse în panoramicul acestei 
etape), nici organizatorii teritoriali, 
activişti salariaţi ai Oficiului cine
matografic judeţean.

Din investigaţiile făcute, în pri
ma săptămînă a etapei, rămînem 
surprinşi de anemica popularizare 
a evenimentului, de obscura apa
riţie a acestuia pe orizontul acti
vităţilor aşezămîntului (altele nu 
am întîlnit în aceste zile), deoare
ce nici conducerile căminelor cul
turale, nici operatorii (mai ales) 
nu manifestă preocupări de răs
pundere (în a-şi fi însuşit îndru
mările primite de la organul jude
ţean tutelar), sau iniţiative perso
nale. In comunele Blăjel, Şeica 
Mică, Tîrnava etc. am luat cunoş
tinţă de festival printr-un afiş de 
30/40 cm care anunţa titlul filmu
lui (avînd şi cite un ştraif zdren
ţuit spînzurat în 2—3 pioneze) şi

Pregătiri în  sectorul 
horti-viticol

Cooperatorii din Mieăsasa, 
mobilizaţi de rezultatele bune 
obţinute în acest an în şcoala 
de viţe, pun bazele viitoarei 
producţii. Pentru realizarea ce
lor 840 000 viţe altoite, prevă
zute pentru 1970, ei şi-au asi
gurat încă de pe acum întreaga 
cantitate' de port-altoi, urmînd 
ca în scurt timp să se procure 
şi coardele-altoi. S-a trecut, de 
asemenea, la reparatul lăzilor 
şi la asigurarea celorlalte mate
riale necesare altoitului şi for- 
ţatului.

Tot în această unitate, pen
tru înfiinţarea unei plantaţii de 
nuc, în suprafaţă de 10 hecta
re, s-a efectuat pichetarea tere
nului destinat acesteia.

Hotărîrea obştei 
din comuna 

Cristian
La ordinea zilei in localităţi

le suburbane ale municipiului 
Sibiu, în circumscripţiile electo
rale, se află întîlnirile deputaţi
lor cu alegătorii, prezentări de

atîta tot. Oare să nu dispună uni
tăţile respective de materialul ne
cesar pentru popularizare? Să nu 
fi păstrat organizatorii locali ni
mic din experienţa ediţiilor ante
rioare?

Ne-am adresat locţiitorului şefu
lui Oficiului cinematografic jude
ţean — tovarăşul Nicolae Martin 
— (şeful oficiului, tov. Mihai Dă- 
nilă fiind în concediu de odihnă) 
care ne-a relatat:

— încă din luna noiembrie am 
difuzat fiecărui aşezămint, care 
urma să găzduiască festivalul, o a- 
dresă prin care solicitam sprijinul 
de gazdă (condiţii igienice bune, 
căldură, programare de sală, orga
nizare etc.) adresă la care am re
venit cu o alta (de data aceasta e- 
misă în colaborare cu Comitetul 
judeţean de cultură şi artă) prin 
care avizam organul cultural să-

F e s t i v a l u l
f i l m u l u i

l a  s a t e
tesc asupra importantei evenimen
tului, a sarcinilor ce-i revin in 
susţinerea acestuia, a datelor de 
programare. Aceeaşi informare s-a 
făcut şi către operatorii respectivi 
retribuiţi de oficiul nostru.

Tovarăşul Ştefan Gruber, res
ponsabil cu programarea filmelor 
şi difuzarea materialelor de popu
larizare a acestora adaugă:

— Fiecare din cele 35 unităţi 
cinematografice săteşti au primit: 
afişul festivalului „Cocoşul“, care 
să fie expus pe toată perioada fes
tivalului, afişe de programare săp- 
tămînală, fluturaşi, vorşpanuri 
(microreelame pe peliculă proiec
tate înaintea filmului, anunţînd pe 
cel care urmează), instrucţiuni or
ganizatorice precise responsabililor 
de sectoare (cu muncă de teren), 
în ce priveşte organizarea de sim
pozioane, medalioane, comunicări, 
concursuri „Cine ştie cîştigă“ (pe 
teme de filme), prezentări, deschi
deri festive, toate acţiuni menite 
să marcheze evenimentul.

— Şi totuşi, chiar la începutul 
festivalului, întîlnim deficienţe ca
re eclipsează acţiunea. De ce?

Cei- doi interlocutori îşi exprimă 
şi ei nemulţumirea:

— La majoritatea unităţilor nu 
ş-a făcut deschiderea festivă, care 
cădea în sarcina directorului că
minului cultural, pentru că, în ge
neral, nu avem sprijinul acestora. 
Lipseşte şi controlul organelor

dări de seamă asupra realiză
rilor,, fixarea ţelurilor activită
ţii viitoare.

La adunarea din Cristian, ce
tăţenii comunei au hotărît să 
continue în anul viitor lucrările 
de modernizare a căminului 
cultural, pietruirea drumului 
Cristian — Orlat, în lungime de 
2 km., pietruirea părţii carosa
bile a străzilor 6, 7, 9, 14, 19 
20, 21, 22 şi 23, în lungime to
tală de 4 km. Hotărîrea mai 
prevede executarea lucrărilor de 
curăţire a şanţurilor pe o lun
gime de 5 km, taluzări şi regu
larizarea Cibinului în părţile 
vulnerabile, balastări de străzi 
în suprafaţă de 2 000 m p, ex
tinderea şi întreţinerea zonelor 
verzi, curăţirea fîntînilor, a 
trotuarelor şi a locurilor de sta
ţionare din incinta comunei — 
lucrări în valoare de peste 
320 000 lei.

La A gnita
Gospodarii oraşului Agnita se 

pregătesc de pe acum pentru 
acţiunile de înfrumuseţare a o- 
raşului, ce vor fi întreprinse a- 
nul viitor. Astfel, ei au procu
rat deja 100 tuburi din ciment, 
pentru podeţe. De asemenea 
s-au achiziţionat arbuşti, pomi 
ornamentali în valoare de 11 000 
lei.
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!ü£I înaintea finale« 
lor de la Ploieşti

S A H

Faza pe localitate a „Cupei spe
ranţelor“, concurs republican de 
amploare, a reunit la start pe mi
cii înotători din Sibiu şi Mediaş. 
Concurenţii au folosit prilejul pen
tru a confirma ascensiunea mar
cată în cadrul concursurilor din a- 
cest an şi şi-au verificat potenţia
lul de formă în vederea finalei pe 
ţară, programată la Ploieşti între 
21 şi 24 decembrie.

Avînd în vedere că sezonul com- 
petiţional de iarnă nu include în 
programul de antrenament atinge
rea vîrfului de formă sportivă, re
zultatele obţinute pot fi conside
rate ca un optimist punct de ple
care în concursurile anului 1970.

Foarte bune pot fi apreciate 
performanţele realizate de sibienii 
Carmen Falóba, Adrian Gînju, 
Anca Bobohalma şi Walter Müller, 
Liadore Kovaci şi Etta Szabó din 
Mediaş în probele de bras.

Cu performanţa de 44,8 sec. ob
ţinută în proba de 50 m bras, mi
cuţa CARMEN FALÓBA, în vîrs- 
tă de 9 ani, egalează recordul re
publican al probei la categoria fe
tiţe C. Din păcate recordul nu 
poate fi omologat, dat fiind faptul 
că a fost realizat în bazinul de 20 
m (F.R.N. omologhează doar re
cordurile din bazinele de 50 m). 
Aşteptam cu interes şi evoluţia u- 
nui mic, dar sigur viitor campion. 
Fiind bolnav, talentatul înotător 
(în vîrstă de 8 ani!) n-a putut par
ticipa la această confruntare. Este 
vorba de Pavel Niciu, elev în clasa 
IlI-a a Şcolii generale nr. 8, cîşti- 
gătorul medaliei de argint în pro
ba de 50 m delfin la campionatele 
naţionale de copii din vara acestui 
an.

Prof. N. DEMBIŢCHI

Pe scurt
'•i La Consiliul judeţean pentru 

educaţie fizică şi sport va avea loc 
în ziua de 19 decembrie 1969, ora 
18,30, o şedinţă în care Comisia 
judeţeană de şah va prezenta da
rea de seamă cu privire la activi
tatea ei în cursul anului ce expiră. 
Sínt invitaţi să ia parte la această 
şedinţă reprezentanţii tuturor aso
ciaţiilor sportive din cuprinsul ju
deţului ca şi şahiştii fruntaşi.

'•i Recent, în Sibiu a avut loc 
întrecerea amicală între echipele 
Independenţa Sibiu şi Chimia Vic
toria. Partidele, disputate la nouă 
mese, s-au încheiat cu scorul ge
neral de 8 :1 pentru Independenţa. 
Întîlnirea revanşă se va disputa în 
Oraşul Victoria.

La Casa pionierilor a început 
de curînd să funcţioneze un cerc 
de iniţiere în şah. Şedinţele se ţin 
regulat în fiecare luni între orele 
10,00—12,00 sub îndrumarea maes
trului sportului A. F. lanovcic.

noastre teritoriale de îndrumare 
care răspund, pe teritoriile respec
tive, de urmărirea acţiunii de 
popularizare deşi au materialele 
necesare. In teritoriul Mediaş a- 
vem trei responsabili: Emilian 
Geană, Dumitru Popa şi Vasile 
Răceanu, care ar trebui să urmă
rească permanent desfăşurarea fes
tivalului în cele 18 unităţi în sub
ordine. De asemenea, cei doi res
ponsabili din teritoriul Agnita: 
Nicolae Andorca şi Martin Fielk, 
avînd sub îndrumare şi control 17 
unităţi. Atribuţiunile lor fiind ex
clusiv de teren îi solicită cu deo
sebire în această perioadă cînd ac
ţiunea are preponderenţă pe plan 
judeţean.

Dacă organele de partid şi con
siliile populare comunale, conduce
rile aşezămintelor (în special) nu 
aderă manifest la această valoroa
să acţiune, nu o susţin în majori
tatea cazurilor; dacă responsabilii 
Oficiului judeţean dovedeşte delă
sare evidentă, nu se poate asigura 
festivalului desfăşurarea la înălţi
mea intenţiilor organelor judeţene.

In actuala ediţie au fost difuza
te, în reţeaua festivalului, 70 de 
filme artistice (35 din ele în pre
mieră la banda îngustă), din care, 
15 filme din producţie naţională. 
Au fost incluse în festival numai 
acele unităţi care au condiţii op
time pentru o vizionare din cele 
mai bune. S-au difuzat materiale 
suficiente de popularizare. A fost 
prevenit evenimentul şi solicitat 
sprijinul celor în drept să-l acor 
de. Ce-ar mai fi de făcut? Se pare 
că înşişi spectatorii frecvenţi ai 
cinematografului sătesc aşteaptă 
revirimentul care să imprime fes
tivalului amprenta preocupărilor 
de seamă în viaţa spirituală a a- 
şezărilor săteşti; ei nu se mai mul
ţumesc cu activităţi de mîntuială, 
mijloacele informaţionale şi de e- 
ducaţie estetică care le stau la dis
poziţie, cultivîndu-le continuu e- 
xigenţeîe. Oare organizatorii com
petiţiei, la toate nivelurile, nu ştiu 
aceasta? Sintern la începutul festi 
valului (etapa a Il-a va avea loc 
in lunile ianuarie-februarie) de a 
ceea ne îngăduim acest „semnal 
de alarmă“.

GEORGE STOICESCU

Sala de maşini Ofset a Combinatului poligrafic intrat recent în funcţiune
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CINEMA'
SIBIU: PACEA: Operaţiunea

Lady Chaplin (orele 9,00; 11,30 
14,00; 16,30; 19,00; 21,00); ARTA 
Războiul domniţelor (orele 10,00 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30) 
TINERETULUI: Paşa (orele 10,00 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30)

MEDIAŞ: PROGRESUL: Mai 
periculoase decit bărbaţii (orele

9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00;
21,15); TINERETULUI: Vîrsta in
grată (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: Omul momentu
lui (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
2 0 ,0 0 ).

AGNITA: 8 MAI: Pentru un 
pumn de dolari (orele 10,00; 16,00; 
18,00 si 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Creola, 
ochii-ţi ard ca flacăra (orele 11,00; 
14,00; 16,00; 18,00. si 20,00). 

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:

Vîrstele omului (orele 18,00 şi
20.00).

COPŞA MICA: POPULAR: O zi 
nu tocmai norocoasă (orele 17,00 şi 
19,00).

BAZNA BAI: Căsătorie pripită
(orele 17,00 şi 19,00). t

OCNA SIBIULUI: Vadul iadului 
(orele 17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST : Răutăciosul adolescent (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE

Ştefan Ciubotâraşu şi Ilarion Ciobanu în filmul românesc Războiul
domniţelor

17.30

18,00
18,05

18,35
19,00
19.30

19.40
19,50

22,25
22,45
22,50
23,10

Deschiderea emisiunii. 
Emisiune în limba maghiară. 
Pauză.
Film serial: „Aventură în 
munţi“.
Mult e dulce şi frumoasă — 
Telejurnalul de seară. 
Dansează Alexa Mezincescu 
şi Dan Moise.
Reflector.
Seară de teatru: „Kean“, de 
Jean Paul Sartre, după 
Alexandre Dumas. 
Telejurnalul de noapte. 
Anunţuri —- publicitate. 
Avanpremieră, 
închiderea emisiunii.

Curier juridic
VAIDA ION şi alţii din Tălma- 

ciu. Potrivit art. 2 şi 5 din Decre
tul 36/1957, atunci cînd paza co
munei este organizată prin plată, 
toţi cetăţenii valizi de la vîrsta 
de 18 ani sínt supuşi contribuţiei 
din care se alimentează fondul 
pentru plata paznicilor. Legea nu 
face distincţii între „proprietar“ 
sau „chiriaş“ şi nici nu scuteşte 
pe vreunul, chiar dacă sínt mai 
mulţi bărbaţi în familie. Faptul că 
locuiţi mai periferic şi paza nu vă 
vizitează mai des, încă nu poate 
duce la scutirea de a contribui la 
plată. Tot aşa nici pe motivul că 
nu aveţi în gospodărie animale. 
Contribuţia pentru pază poate fi 
urmărită prin poprirea pe salar 
dacă nu o plătiţi la termen.

BRACHNEA ANDREI — satul 
Noul Săsesc 221. Timpul cit aţi lu
crat la I.A.S. ca sezonier — tem
porar sau sub orice formă a con
tractului de muncă, se socoteşte 
valabil pentru obţinerea dreptului 
la pensie chiar dacă dovada ce o 
primiţi exprimă acest timp în zi
le sau luni. întreprinderea va ară
ta în dovadă datele cerute de De
cretul 90/1960 şi va înscrie vechi
mea respectivă în carnetul de 
muncă. Dacă mai aveţi şi alte do
vezi de muncă prestată le veţi pre
zenta la serviciul personal pentru 
înscrierea în carnetul de muncă. 
Pentru a obţine pensie la vîrsta 
dv. de 71 ani trebuie să dovediţi 
cu acte valabile cel puţin 10 ani 
lucraţi.

L. S. — Mediaş. Persoanele care 
au antecedente penale nu pot fi 
angajate ca paznici ai avutului ob
ştesc. Numai cînd va expira ter
menul cerut de lege ca să vă pu
teţi face reabilitarea judiciară, ar 
fi posibil ca direcţia de pază res
pectivă să vă accepte angajarea.

UN GRUP DE PAZNICI — U- 
zina mecanică Mîrşa. întrebarea 
dv. dacă uzina este obligată să 
plătească abonamentul de trans
port, primeşte un răspuns negativ.

Paza civilă contractuală în incinta 
uzinei se asigură prin Direcţia de 
pază civilă contractuală şi uzina 
nu are nici o obligaţie în această 
privinţă. H.C.M. 2394/1952 preve
de ca obligaţie pentru unitate de 
a pune la dispoziţia angajaţilor 
spaţiul necesar pentru cazare, iar 
plata abonamentului de transport 
este menţionată sub expresia că 
poate fi făcută, în mod excepţional 
şi temporar. Vă găsiţi în situaţia 
de a nu putea impune, pe cale 
de lege, această obligaţie de plată.

SIAN ELENA — Tumu Roşu, 
234. Dacă în prezent nu mai lu
craţi şi aveţi vîrsta de pensionare,
carnetul de muncă trebuie să vi 
se întocmească de către Casa de 
copii Turnu Roşu unde aţi lucrat 
în 1962 şi căreia îi revenea această 
obligaţie. Dacă în prezent lucraţi, 
carnetul de muncă vi se va întoc
mi de către unitatea la care sîn- 
teţi angajată şi căreia îi veţi pre
zenta dovadă pentru perioadele de 
muncă de la alte unităţi.

CATUNEANU ADELA — Me
diaş, str. Theodor Aman 12. Dacă 
soţul este arestat şi nu lucrează 
în întreprindere, aveţi dreptul la 
alocaţia de stat pentru copii pe 
numele dv. de la întreprinderea 
unde lucraţi, chiar şi retroactiv, 
de cînd aţi împlinit vechimea în 
muncă de 3 luni cu contract de 
muncă pe durată nedeterminată. 
Dacă soţul este liber şi angajat 
în oraşul Cluj, titular de alocaţie 
este el. Unitatea la care lucrează 
este obligată să vă sprijine ca să 
o ridicaţi dv. Nu vedem ce rost 
are intervenţia dv. la Oficiul pen
sii Cluj din moment ce soţul nu 
este pensionar. Dovadă, ca să ri
dicaţi dv. alocaţia de stat în ab
senţa soţului arestat, vă trebuie 
de la ultima unitate unde a lu
crat pentru a certifica data pînă 
cînd a primit acest drept şi data 
de la care nu îl mai primeşte.

GEORGE DAN
consilier juridic

(jBiiLetut I B W W B M H H I
Iată că iama s-a instalat şi în 

judeţul Sibiu.
Ieri, în timp ce zăpada îşi aş- 

ternea mantia sa albă am luat le
gătura cu Centrul pentru preve
derea timpului, de unde tov. mete
orolog ILIÉ TIBAN ne-a comuni
cat:

„Vremea va fi relativ rece, cu ce
rul mai mult noros. Vor cădea pre
cipitaţii slabe sub formă de nin
soare. Vîntul va sufla slab pînă 
la potrivit din sectorul nord-vest. 
Temperaturile minime vor fi cu
prinse între minus 5 şi minus 3 
grade iar temperaturile maxime 
intre minus 1 grad şi plus 1 grad. 
Pericol de polei“.

Deşi, pînă în prezent nu s-a for
mat polei pe drumurile din jude
ţul nostru, datorită răcirii timpu
lui, în următoarele zile se vor crea 
condiţii pentru formarea lui.

Atenţie mare deci, tuturor con
ducătorilor auto, cărora le reco
mandăm să circule cu viteză redu
să pentru a putea preveni produ
cerea de accidente.

In acest sezon în afară de con
ducerea autovehiculului cu atenţie 
sporită, datorită condiţiilor meteo
rologice, conducătorii auto au o- 
bligaţia de a respecta toate cele
lalte reguli de circulaţie. Mă refer 
îndeosebi la conducerea autovehi
culului sub influenţa alcoolului, 
care în acest sezon prezintă un pe
ricol sporit.

în încheierea acestui buletin, re
comandăm conducătorilor auto a- 
matori să circule cit mai puţin po
sibil, iar conducătorilor de moto
ciclete, motoscutere, motorete şi 
biciclete, dacă e posibil, să nu cir
cule pe drumurile publice.

GHEORGHE DOBRIŢA

IMPORTAMT! > J
5 Posesorilor de librete C.E.C. cu dobîndă şi cîştiguri 
I li se acordă la tragerea la sorţi din 31 decembrie 1969 |  
j aragazuri cu butelii cu 3 şi 4 ochiuri, 
s La tragerea la sorţi participă toate libretele de econo- s 
$ mii cu dobîndă şi cîştiguri care au un sold minim de \ j 50 lei. 2

Pentru sezonul de «ară 1970— 
I.H .R . M AMAIA

angajează prin contract, 
pentru funcţia de

AJUTOR OSPĂTAR,
tinere între 18—25 ani, care să vorbească curent limba 
germană.
Se asigură masa, cazarea şi transport gratuit.
Doritoarele vor depune cereri la biroul personal din 
cadrul I.H.R. Sibiu pînă la data de 20 decembrie 1969.
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întreprinderea de reparaţii 
utilaje si mecanisme Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— 3 fochişti autorizaţi.

Informaţii se pot obţine la serv. personal din str.
J. S. Bach, nr. 4 Sibiu.
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M I C A  P U B L I C I T A T E
Pierdut umbrelă mătase. Sibiu, str. Crişanei nr. 10 Ciuca. Recompensă.
Schimb locuinţă: cedez Slatina apartament, doresc Sibiu similar. In

formaţii Sibiu, telefon 1 24 23 după ora 20.
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Realizări econom ice d eoseb ite , fundamen 
tä te  pe o muncă p o litică  e fic ien tă

Adunarea activului de partid a 
Comitetului municipal din Mediaş 
a constituit un prilej de amplă a- 
nali2ă a modului în care organele 
şi organizaţiile de partid, între
prinderile şi instituţiile municipiu
lui Mediaş şi-au desfăşurat activi
tatea, au contribuit la ridicarea 
calitativă a muncii politice pentru 
influenţarea obţinerii celor mai 
ridicate rezultate economice şi so- 
cial-culturale.

Darea de seamă prezentată cu 
această ocazie a făcut un bilanţ 
ai activităţii desfăşurate de către 
Comitetúl municipal de partid 
Mediaş de la ultima conferinţă şi 
pînă în prezent. Spuneam că a 
fost prezentat un bilanţ pe care, 
de la început îl putem considera 
favorabil. Ne îndreptăţesc la a- 
cest lucru tocmai rezultatele ob
ţinute şi prezentate în faţa acti
vului de partid. Ca urmare a aten
ţiei deosebite acordată de Comite
tul municipal de partid conducerii 
şi îndrumării organizaţiilor de 
partid, organizaţiilor de masă şi 
obşteşti, a unităţilor economice 
s-au obţinut rezultate deosebite pe 
linia mobilizării tuturor factori
lor la realizarea şi depăşirea sar
cinilor de plan, la ridicarea con
tinuă a eficienţei întregii activi
tăţi economice.

îmbunătăţirea continuă a mun
cii de îndrumare şi control, in
struirile lunare ale activului de 
partid, studiile şi analizele efec
tuate, măsurile stabilite sub în
drumarea Comitetului municipal 
de partid privind activitatea de 
conducere şi planificare, de orga
nizare ştiinţifică a producţiei şi 
a muncii, de rentabilizare a tutu
ror produselor, de creştere a pro
ductivităţii muncii şi sporire a 
acumulărilor au Contribuit la o 
mai bună cunoaştere şi urmărire 
■a situaţiei din fiecare întreprin
dere, au înarmat cadrele de par
tid şi economice cu principiile şi 
liniile directoare trasate de par
tid.

Anul acesta, bogat în evenimen
te privind activitatea partidului şi 
statului nostru, a găsit Comitetul 
municipal, întregul aparat de par
tid şi economic, pregătit pentru 
a informa întreaga populaţie a- 
supra importanţei documentelor e- 
laborate de Congresul al X-lea, 
pentru mobilizarea tuturor oame
nilor muncii la realizarea şi depă
şirea angajamentelor luate în cin
stea acestor evenimente. Producţia 
globală industrială la nivelul mu
nicipiului a fost îndeplinită pe 11 
luni în proporţie de 103,7 la sută. 
Acest fapt a însemnat o producţie 
suplimentară de aproape 95 mi
lioane lei. De altfel depăşirile la 
producţia marfă sínt materializa
te, printre altele, în 862,7 milioa
ne m c gaze, 786 mii m p ţesături 
de bumbac, 178 mii m p geam 
tras, 11 mii perechi încălţăminte 
etc.

De asemenea, indicatorii care a- 
testă preocupările colectivelor de 
muncă pentru ridicarea eficienţei 
activităţii economice sínt edifica
tori. In primul rînd producţia mar
fă vîndută şi încasată s-a realizat 
în proporţie de 103,1 la sută. Fa
ţă de angajamentul anual de a- 
proape 52 milioane lei beneficii 
suplimentare, în 10 luni s-au ob
ţinut 46 milioane lei, ceea ce de
monstrează că există toate condi
ţiile îndeplinirii şi chiar depăşirii 
acestuia. La economiile peste plan 
cifra realizărilor pe 10 luni este 
şi mai aproape de angajamentul 
anual.

Ca o concretizare a eforturilor, 
depuse de organizaţiile de partid, 
organizaţiile de masă, comitetele 
de direcţie, care prin perfecţiona
rea metodelor lor de muncă au 
reuşit să mobilizeze masele de sa
lariaţi la îndeplinirea sarcinilor ce 
le-au stat în faţă, adunarea acti
vului organizaţiei municipale de 
partid a fost informată că Fabri
ca de geamuri, I.L.L., Autobaza 
T.A., întreprinderile de construcţii 
gaz metan, de transport auto şi 
de foraj aparţinînd Centralei in
dustriale gaz metan şi-au realizat 
planul anual la principalii indica
tori.

Darea de seamă apreciază că, în 
urma măsurilor luate de Comite
tul municipal de partid, de către 
organizaţiile de bază şi comitetele 
de direcţie există toate condiţiile 
ca la 25 decembrie să se rapor
teze îndeplinirea planului pe acest 
an la nivelul municipiului, aşa 
cum de altfel s-a hotărît la con
ferinţa de partid din noiembrie 
anul trecut.

Ceea ce a caracterizat însă mo
dul de desfăşurare a adunării ac
tivului de partid a organizaţiei 
municipale a fost faptul că atît 
darea de seamă, cit şi discuţiile 
purtate, nu au consemnat numai 
rezultatele pozitive obţinute; s-a 
insistat cu o deosebită tărie şi a- 
supra deficienţelor semnalate de-a 
lungul anului analizat.

Această adunare a activului de 
partid constituie un exemplu grăi
tor al largului democratism — a 
spus în cuvîntul său ing. Grigore 
Popa, secretar al Comitetului mu
nicipal de partid. Rezultatele ob
ţinute sínt rodul muncii conjuga-

ADUNAREA 
ACTIVULUI 

ORGANIZAŢIEI 
MUNI C I P AL E  

DE PARTID 
MEDIAŞ

te a organizaţiilor de partid, a or
ganizaţiilor obşteşti şi a condu
cerilor de unităţi economice şi so- 
cial-culturale. Realizările peste 
plan dovedesc entuziasmul cu ca
re oamenii muncii pornesc de fie
care dată la îndeplinirea sarcini
lor trasate de partid. Toate între
prinderile municipiului nostru îşi 
vor realiza producţia globală, pro
ducţia marfă, economiile şi bene
ficiile, precum şi angajamentele 
luate.

Dacă în direcţia creşterii volu
mului producţiei s-a mers pe o 
cale ascendentă, a arătat in con
tinuare vorbitorul, nu acelaşi lu
cru se poate spune despre aspec
tul calitativ. al activităţii econo
mice. Cheltuielile materiale se 
menţin ridicate. Consumurile spe
cifice nu au fost suficient anali
zate şi nu s-au găsit posibilităţi 
de reducere, ele fiind destul de 
mari în comparaţie cu consumurile 
utilizate pe plan mondial. în a- 
tenţia conducerii întreprinderilor 
va trebui să stea şi faptul că pen
tru anul viitor ne-am angajat să 
reducem consumul de metal cu 
8 la sută.

Abordind problema nerealizării 
sarcinilor de creştere a producti
vităţii muncii, vorbitorul a pus-o 
in strînsă legătură cu utilizarea 
neraţională a forţei de muncă 
(peste 56 mii om-ore absenţe ne
motivate, 85 mii om-ore învoiri, 
178 mii om-ore stagnări şi între
ruperi), cu numărul mare de mun
citori care rămîn lunar syb nor
mă (peste 2 700 salariaţi). Totoda
tă, la „Automecanica“, la Fabrica 
de şuruburi indicele de utilizare 
a maşinilor şi utilajelor este foar
te redus. Toate acestea au făcut 
să nu se realizeze angajamentul 
luat ca 84 la sută din sporul de 
producţie a acestui an, faţă de 
anul precedent, să se obţină pe 
seama creşterii productivităţii 
muncii. Aceasta s-a realizat doar 
în proporţie de 64,4 la sută.

In continuare vorbitorul s-a re
ferit Ia stilul şi metodele de mun
că al biroului şi secretariatului 
Comitetului municipal de partid, 
relevînd faptul că a fost respec
tat principiul muncii colective.

Mai mulţi vorbitori s-au referit 
îa faptul că cheltuielile la 1000 
lei producţie marfă sínt destul de 
ridicate în multe din unităţile in
dustriale medieşene. Volumul re
buturilor, care pe 10 luni s-au ri

dicat la 2,8 milioane lei, amenzile 
şi penalizările în sumă de 2,3 mi
lioane lei, cit şi imobilizările în 
stocuri supranormative de peste 24 
milioane lei, au constituit desigur 
cele mai importante cauze de în
cărcare a costurilor cu cheltuieli 
neeconomicoase.

„La noi s-a înregistrat un pro
cent ridicat de rebuturi, arăta în 
cuvîntul său loan Paicu, secreta
rul comitetului de partid de la 
„Vitrometan“. Sigur, acest lucru 
se datoreşte mai multor cauze. In 
primul rînd faptul că de 5 ani la 
noi se construieşte, iar sarcinile 
de plan sporesc în continuu, ne-a 
sustras uneori atenţia de la aspec
tul calitativ al muncii. In legătură 
cu acelaşi aspect se simte lipsa 
preocupărilor atît din partea co
mitetului de partid, cit şi a co
mitetului sindicatului şi a comi
tetului de direcţie pentru ridica
rea calificării muncitorilor.

In numele comuniştilor, al între
gului colectiv de la uzina „Emailul 
roşu“, Vaier Vlaşiu, secretarul co
mitetului de partid, şi-a însuşit 
criticile semnalate în darea de 
seamă, privind neonorarea în în
tregime a contractelor.

Vorbitorii au abordat şi alte as
pecte ale muncii politice desfăşu
rate de organele şi organizaţiile 
de partid privind pregătirea con
diţiilor unei bune demarări a pro
ducţiei anului viitor (ing. Anton 
Peleanu, directorul uzinei „Auto
mecanica“), privind realizările în 
domeniul edilitar-gospodăresc (Io
nel Micîea, prim-vicepreşedinte al 
consiliului municipal); deservirea 
populaţiei, contribuţia sindicatelor 
la ridicarea nivelului calitativ al 
activităţii productive din întreprin
deri şi măsurile concrete luate în 
acest scop (Teodor Moldovan, pre
şedintele Consiliului municipal al 
sindicatelor), ridicarea nivelului 
politico-ideologic al membrilor de 
partid, insistîndu-se asupra modu
lui de desfăşurare a învăţămîntu- 
lui de partid (Mihai Bîrsan, se
cretar al Comitetului municipal 
de partid) şi altele.

Referindu-se la activitatea de 
aprovizionare şi deservire a popu
laţiei cu cele necesare, Elisabeta 
Comnacu, pensionară, arăta: „Cu 
toate că la conferinţa municipală 
de partid de anul trecut, în pla
nul de măsuri s-a acordat o aten
ţie deosebită activităţii comercia
le, în perioada acestui an au a- 
părut o serie de deficienţe care 
dovedesc că organizaţia de partid 
din comerţ nu controlează sistema
tic felul în care sínt rezolvate a- 
ceste probleme.

In încheierea adunării activului 
organizaţiei municipale de partid 
Mediaş, tovarăşul Vasile Bărbuleţ, 
membru al Biroului Comitetului 
judeţean de partid, a apreciat fa
vorabil activitatea Comitetului mu
nicipal de partid, felicitînd întreg 
activul de partid pentru rezultate
le deosebite obţinute.

REZULTATELE BUNE 
DE ASTĂZI -  BAZA 

SUCCESELOR DE MÎINE

Combinatul textil Cisnădie, secţia „Mătasea roşie“. La această maşină 
de matlasat se realizează într-o singură oră 600 metri liniari

Foto V. PELGER
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în s e m n a te  reduceri 
d e  p re ţu r i  la viri

z a re a  televizoarelor
Printr-o Hotărîre a Consiliului 

de Miniştri, începînd cu data 
de 18 decembrie a.c. s-au redus 
preţurile de vînzare către popu
laţie la televizoarele din pro
ducţia internă. în perioada 
1966—1969, producţia internă 
de televizoare a crescut de 
la 105 000 bucăţi, la 220 000 
bucăţi. Concomitent cu creş
terea producţiei de televi
zoare şi a diversificării sorti
mentelor, s-a extins reţeaua de 
emisiune care acoperă în pre
zent marea majoritate a terito
riului ţării. Ca efect al creşte
rii producţiei de televizoare şi 
al dezvoltării reţelei de emisi
une a programelor de televizi
une, în prezent există 49 de te
levizoare la 100 de familii în 
mediul urban şi 8 televizoare 
Ia 100 familii în mediul rural.

în vederea sporirii în conti
nuare a gradului de înzestrare

a populaţiei cu televizoare, 
Consiliul de Miniştri aî Repu
blicii Socialiste România a ho
tărît reducerea preţurilor de 
desfacere la televizoarele din 
producţia internă cu 15 la'sută. 
De exemplu, ca urmare a aces
tei măsuri, preţul de vînzare 
la televizorul „Venus E-47“ se 
reduce de la 4 000 la 3 400 lei, 
iar la televizorul „Miraj E-59“ 
de la 5100 la 4 335 lei.

Prin această reducere de pre
ţuri, populaţia va realiza în
semnate economii, care, la ni
velul anului 1970, reprezintă 
peste 170 milioane lei. Această 
nouă măsură se înscrie în an
samblul politicii partidului şi 
statului nostru de ridicare con
tinuă a nivelului de trai mate
rial şi cultural al oamenilor 
muncii de la oraşe şi sate,

(Agerpres)

I. CBEŢU

I.A.S. Agnita are un sector zoo
tehnic în plină dezvoltare, fiind 
considerat cu tradiţie în fermele 
întreprinderii noastre.

Pentru a fi mai expliciţi, vom 
da cîteva cifre:

Suprafaţa agricolă a întreprin
derii este de 11 000 hectare, din 
care 5 355 hectare teren arabil.

Efectivele de animale la sfîrşi- 
tul anului vor fi de 3 339 taurine, 
din care 1 453 vaci şi 387 juninci 
gestante. In plus sectorul zooteh
nic mai are 450 scroafe, care pro
duc material pentru îngrăşătorii şi 
10 000 ovine.

Dacă în sectorul vegetal în acest 
an nu s-au realizat toţi indicatorii 
planificaţi, conducerile fermelor, 
sprijinite de către conducerea în
treprinderii, sub îndrumarea co
mitetului de partid, au depus e- 
forturi susţinute în direcţia rea
lizării şi depăşirii sarcinilor în 
sectorul zootehnic.

Datorită activităţii desfăşurate, 
în sectorul ovin s-a depăşit pla
nul de miei cu 1 000 capete.

La fel şi în sectorul porcin, sar
cinile, atît la montă cit şi la fă- 
tări, precum şi livrările la benefi
ciari au fost realizate şi se vor 
depăşi pînă la sfîrşitul anului.

In principal, 
vrem să ne ocu
păm de realiza
rea şi depăşirea 
producţiei de lap
te de vacă şi fac- *•— ■———  
torii care au concurat la obţinerea 
acestor rezultate.

Din totalul efectivelor de tau
rine, vacile şi junincile gestante 
reprezintă 55 la sută. Junincile 
gestante reprezintă 27 la sută din 
efectivul matcă, ceea ce permite 
o „asanare“ sistematică a efecti
vului de producţie.

Preocuparea noastră principală 
a fost şi este creşterea tineretului 
taurin în condiţii bune şi foarte 
bune, înlocuirea animalelor, slab 
productive şi senile cu juninci 
provenite din animale cu mare 
producţie de lapte.

Menţionăm că în fostul G.A.S. 
Agnita s-a lucrat încă din anul 
1955 la o selecţie riguroasă a ma
terialului de reproducţie.

O problemă principală care a 
fost urmărită la noi şi trebuie ur
mărită în fiecare sector de creş
tere a vacilor, este reproducţia, în 
unitatea noastră, 48—52 la sută 
din vaci sínt gestante, fătări mai 
multe înregistrîndu-se în lunile 
martie şi aprilie. Am urmărit ca 
în lunile de vară producţia să fie 
cît mai ridicată şi cît mai ieftină.

Pînă la data de 10 decembrie 
a.c. producţia totală realizată la 
lapte de vacă a fost de 42 675 hl, 
faţă de indicatorul planificat de 
39 694 hL Producţia marfă obţi
nută a fost de 30 434 hl faţă de 
planificarea de 35 709 hl. Planul 
anual de producţie marfă la lapte 
a fost realizat încă la sfîrşitul lu
nii noiembrie. Pînă la sfîrşitul a- 
cestui an vom depăşi producţia

marfă anuală planificată de lapte 
cu peste 3 754 hl. Vom realiza 
astfel o producţie medie de lapte 
pe cap de vacă furajată de 3 360 
litri, faţă de un - plan anual de 
3 130 litri.

Menţionăm că în cadrul între
prinderii noastre problema bazei 
furajere a fost privită cu toată 
seriozitatea atît de şefii de fermă, 
cît şi de conducerea întreprinde
rii. Culturile furajere au fost am
plasate pe terenurile cele mai bu
ne şi cît mai aproape de locurile 
de consum.

O altă problemă a cărei rezol
vare s-a înrădăcinat în practica 
fermelor noastre este producerea 
de siloz din perene (lucernâ, ghiz- 
dei şi. în mai mică măsură, trifoi). 
Din totalul suculentelor asigurate; 
de 11 050 tone, porumbul siloz re
prezintă numai 3 774 tone, dife
renţa fiind formată din perene. A- 
ceastă orientare a noastră este de
terminată de considerente de or
din practic. La sfîrşitul lunii mai 
şi în lunile iunie şi iulie forţa me
canică de care dispun fermele nu 
este angrenată în alte activităţi, 
existînd un disponibil de tractoare 
şi remorci pe care le întrebuin
ţăm la aceste însilozări cu mini- 

mum de forţă 
manuală. La sfîr
şitul lunii august 
şi în luna sep
tembrie, în peri
oada de însilozare

IN SECTORUL 
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TRIBUNA SIBIULUI
Abonamentele se  primesc la toate oficiile şi 
agenţiile P.T.T.R de la oraşe şi sate, factorii 
poştali, difuzorîi de presă din întreprinderi, 
instituţii, şcoii etc., precum şi la chioşcuri 

de difuzare a presei.
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aleProbleme 
oraşului în dis
cuţia cetăţenilor

Au trecut mai bine de zece zile 
de cînd la Cisnădie se desfăşoară 
adunări de dări de seamă ale de
putaţilor şi comitetelor de cetă
ţeni în circumscripţiile electorale. 
Cu acest prilej, deputaţii i-au in
format pe cei ce le-au încredin
ţat mandatul despre felul cum 
s-au rezolvat propunerile înregis
trate în perioada Campaniei elec
torale, care a fost contribuţia lor, 
a comitetelor de cetăţeni şi a tu
turor alegătorilor la înfăptuirea o- 
biectivelor edilitar-gospodăreşti din 
circumscripţii.
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care ar mai fi de adăugat cea a 
păstoritului, de unde derivă altele 
ce ţin de prelucrarea laptelui şi a 
linii. Aşa se explică faptul că Bla- 
ga căuta să cunoască acest sat: elPE-O GURĂ DE RAI

îura-Rîului. Nume cu rezonanţă 
mitică, pentru care limba talăn-
0 fi bătut cîndva tragic amin- 

:a unui baci, ca în baladă. Sat 
irat de-a lungul rîului, intra 
iluri acoperite cu brazi troie-
1 de prima zăpadă, învăluit de 
;uri, pe care le bănuiesc. Şi oa- 
ni privindu-te cu curiozitate, 
utători, dar în cele din urmă 
du-ţi bineţe, semn de accepta- 
fiindcă, oricît ai părea de ne-

iător, îi cauţi de bunăseamă. Şi 
i ales ceva nedesluşit, seducă- 

ca un miraj, ce te fură deş- 
tîndu-se în tine, ceva, transmis 
:estral, ceva ce l-a făcut pe E- 
lescu să se abată pe aici, zice- 
să asculte cîntecul fluierului şi 

•sul rostit în ore de taină, ceva 
1 mina pe Coşbuc din Sibiul ti- 
•eţii lui fericite să vină să în- 
gă hora alături de săteni, ceva 
1 aducea pe Goga să deguste 
iul şi vorba aleasă, în timp ce 

sub arcuşul lui Laie Chioru 
irau ciocîrlii, ceva ce l-a abătut 
reu spre urme vechi pe tăcutul 
O lebădă Lucian Blaga, pentrtj

a defini într-o formulă legătura 
pămîntului cu sufletul românesc, 
ceva ce l-a atras pe atît de lega
tul de punctele cardinale ale pă
mîntului transilvănean Liviu Re- 
breanu, despre care tot mai multe 
date ne fac să-l credem în postu-

Poate cel mai mult se concretizea
ză ea în zilele de sărbătoare, cînd 
locuitorii Gurii-Rîului înfloresc eu 
costumele lor pitoreşti uliţa lungă 
de cîţiva kilometri. Am auzit de 
multe ori vorbindu-se de portul 
lor. Nu i-am văzut duminicile, dar

itm n n iH m rm m M m m m rm m fm m n n n M m m u m m /n n n im m n n m i/m in

File de reporta j
ra de pelerin, ceva ce i-a chemat 
şi-i cheamă, de la noi şi de pre
tutindeni, pe atîţia pasionaţi.

Iniţial m-am ferit de legătura 
directă cu oamenii şi de confesi
uni, pentru că mereu, cînd străbat 
locuri pentru prima dată, prefer 
solitudinea.

De la început m-a furat o anu
me vechime, care dăinuie aseunsă 
pretutindeni, deşi noul se iveşte 
Ia fiecare pas. Un fel de lege ne
scrisă, un cod moral din bătrîni, 
sa păstrează. O simţeam peste tot.

le-am văzut costumele de aproape, 
le-am studiat cusăturile, şi, poate, 
aşa i-am înţeles mai bine.

La sentimentul întîi, al vechimii, 
s-a adăugat altul de admiraţie fa
ţă de hărnicia ce se reflectă din 
tot. Neam de plugari, ducînd o 
viaţă aspră, locuitorii Gurii-Rîului 
şi-au durat gospodării trainice cu 
case din zid. Numai din loc în loc, 
apare cite o casă din lemn, clădi
tă cochet, cu porţile meşteşugit 
cioplite, amintind de o ocupaţie 
arhaică (prelucrarea lemnului), la

reprezenta pentru filozof şi poet 
spaţiul mioritic, unde se consuma 
între deal şi vale, la scară redusă, 
existenţa unui popor în toată com
plexitatea ei.

Un mare muzeu în aer liber. Pe 
lingă spiritul sănătos, conservator, 
satul îşi trăieşte noile prefaceri. 
Casele recent construite se înşiră 
adesea, aproape de localurile vechi 
ale şcolii, se înalţă altele noi, ve
chilor ocupaţii li se adaugă altele, 
mulţi săteni devenind muncitori la 
Orlat sau Sibiu.

Treceam pe lunga uliţă pavată 
complet cu piatră de rîu (lucru aşa 
de rar în sate mai bogate) şi în 
solitudinea mea mă încercau senti
mente de mîndrie şi solidaritate de 
substrat cu oamenii cu care mă 
salutam întîia dată. Credeam că 
m-am integrat în mediu şi vraja 
iniţială s-a risipit. M-am îndreptat 
spre Muzeul satului. Cînd am in
trat în vasta sală, încîntarea a fost 
deosebit de puternică: mă aflam 
direct în poveste. Dar despre asta 
cu altă ocazie.

G. NISTOR

P e n t r u  c o p i i i  
d i n  C i s n ă d ie

La Cisnădie se fac pregătiri 
intense pentru amenajarea oră
şelului copiilor, unde, între 18 
decembrie şi 10 ianuarie, micii 
vizitatori vor trăi clipe de ne
uitat, intr-un cadru feeric. Oră
şelul va cuprinde, printre alte
le, bazare cu jucării, tricotaje, 
căsuţe cu dulciuri etc.

E f ic ie n ţ a  i n o v a ţ i i 
l o r  în  i n d u s t r i a  

l o c a l ă
In luna bilanţurilor de sfîr- 

şit de an, în registrul Direcţiei 
judeţene a industriei locale se 
află înscrise 123 de propuneri 
de inovaţii dintre care 40 au 
fost aplicate, 53 se află în po
ziţie de experimentare, restul 
nefiind acceptate.

Din inovaţiile aplicate s-a 
realizat o economie postcalcula- 
tă de 2 300 000 lei, ponderea 
(1 832 000) aparţinînd M A.C.O. 
Sibiu, urmată de E.L.C.A. Me
diaş şi A.M.E.T. Sibiu.

Din totalul de 65 circumscripţii 
electorale orăşeneşti, s-au ţinut 
astfel de adunări în 46. Din în
treaga lor desfăşurare s-a contu
rat pregnant largul democratism 
statornicit în patria noastră, do
rinţa cetăţenilor de a-şi aduce a- 
portul la conducerea treburilor ob
şteşti, la dezvoltarea edilitar-gos- 
podărească a oraşului.

Acest lucru se concretizează 
printr-o seamă de propuneri, al 
căror conţinut vizează majorita
tea domeniilor de activitate de pe 
raza oraşului. Ele se referă la: 
continuarea lucrărilor de construi
re şi asfaltare a restului de străzi 
şi trotuare, canalizarea oraşului, 
modernizarea iluminatului public 
şi înlocuirea becurilor arse, ame
najarea lacului la Debarcader şi 
a bazelor sportive în jurul aces
tuia, plantarea unor indicatoare 
pentru micşorarea vitezei pe anu
mite străzi înguste (Dezrobirii, 
Ţesătorilor, anumite porţiuni pe 
Măgura şi altele), amenajarea u- 
nui loc de joacă pentru copii în 
curtea băii populare, repararea şi 
desfundarea canalului de pe str. 
6 Martie, împrejmuirea cu gard 
viu a parcului din dreptul maga
zinului I.A.S. (strada Măgurii) şi 
multe altele.

Un mare număr de propuneri 
sínt îndreptate în direcţia unei 
mai bune aprovizionări a oraşu
lui, crearea condiţiilor necesare 
pentru petrecerea plăcută şi utilă 
a timpului liber al tineretului, in
tensificarea muncii de educare a 
cetăţenilor, comportarea civilizată 
în societate a acestora, prevenirea 
infracţiunilor etc.

La toate întîlnirile a fost vizi
bilă hotărîrea fermă a cetăţenilor 
de a participa activ la efectuarea 
obiectivelor prevăzute în planul 
anului 1970, dorinţa de a obţine 
noi şi însemnate succese pe linia 
gospodăririi si înfrumuseţării o- 
raşului.

IOAN STREZA

a porumbului, unitatea noastră a- 
re foarte multe lucrări de exe
cutat (recoltat cartofi, porumb 
boabe, arături de însămînţări etc.). 
Avem în vedere şi faptul că pe
renele conţin foarte multă albu
mins de care în general zootehnia 
duce lipsă şi care nu se poate a- 
sigura prin porumbul însilozat.

întreţinerea şi îngrăşarea păşu
nilor a fost o preocupare perma
nentă a şefilor de fermă şi a teh
nicienilor cu baza furajeră. Astfel, 
s-au amenajat corespunzător tabe
rele de vară, s-a executat păşuna- 
tul raţional, fiecare parcelă fiind 
asigurată cu apa necesară, s-a su
plimentat raţia animalelor cu ma
să verde la iesle în lunile august 
şi septembrie.

In cadrul culturilor furajere, 
ghizdeiul ocupă o suprafaţă des
tul de mare: 707 hectare. Am con
siderat că această cultură, dă o 
producţie ridicată şi constantă pe 
terenurile noastre slab productive 
şi în pantă.

O preocupare deosebită a ferme
lor întreprinderii a fost şi produ
cerea de sămînţă pentru’ plantele 
de nutreţ. Din producţia de să
mînţă a acestui an ne vom asi
gura întregul nostru necesar şi 
vom livra altor I.A.S. cca. 8 tone 
sămînţă de ghizdei şi trifoi.

Rezultate deosebit de bune în 
activitatea acestui an au obţinut 
lucrătorii fermei Sărături, condusă 
de Martin Albrich, unde se va rea
liza o producţie medie anuală de 
3 800 litri lapte de la fiecare vacă 
furajată, lucrătorii fermei Metis, 
condusă de inginerul Ion Ţucudea- 
nu, unde se va realiza o producţie 
medie de 3 740 litri, lucrătorii fer
mei Nocrich, condusă de Horst) 
Friedrich Schmidt, lucrătorii fer
mei Coveş, condusă de ing. Gheor- 
ghe Doina.

O contribuţie deosebită la obţi
nerea rezultatelor bune şi-au adus 
lucrătorii loan Munteanu, Andrei 
Roth, loan Drotleff, de la ferma 
Sărături, loan Binder, Gheorghe 
Gokel de la ferma Metiş, Petru 
Crişcă, loan Barbu, de la ferma 
Nocrich, Iulius Roth, Ilarie Leb, 
Gheorghe Faur, de la ferma Coveş, 
Aurel Teaşcu — tehnician cu baza 
furajeră de la ferma Nocrich, care 
au realizat şi depăşit producţiile la 
toate sortimentele de furaje.

Fondul de aur al unităţii noas
tre, certitudinea succeselor viitoa
re, sínt oamenii care, înţelegînd 
sensurile adinei ale politicii parti
dului nostru, nu precupeţesc nici 
un efort pentru transpunerea în 
viaţă a directivelor celui de al 
X-lea Congres al Partidului Co
munist Român.

Ing. ERMINIU NICOARA 
director al I.A.S. Agnita
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Cinci îmbrăcaţi costumul sau 
paltonul gîndiţi-vă şi la cei care 
fac tot posibilul să fie la înăl
ţimea exigenţelor dumneavoas
tră. Printre aceştia se număra 
şi Radu Moisă de Ia fabrica de 

confecţii >,Steaua roşie“
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Lucrările celei de-a 24-a 
sesiuni a Adunării Gene
rale a 0*N*lL au luat sfîrşit

NEW YORK 17 —. Corespon
dentul Agerpres, G. Alexandroaie, 
transmite: Miercuri dimineaţă au 
luat sfîrşit lucrările celei de-a 24-a 
sesiuni a Adunării Generale a Or
ganizaţiei Naţiunilor Unite.

Pe agenda sesiunii s-au aflat 107 
puncte, marea lor majoritate gă- 
sindu-şi concretizarea în cele a- 
proximativ 130 de rezoluţii adop
tate de Adunarea Generală. Din
tre acestea se detaşează, ca pre? 
zentînd o deosebită însemnătate, 
problemele dezarmării, decoloniză
rii, care au concentrat întreaga a- 
tentie a delegaţiilor celor 126 de 
state membre, pe parcursul celor 
92 de zile, cît au durat dezbate
rile. Aceste probleme, împreună cu 
războiul din Vietnam, Criza din 
Orientul Apropiat şi cea din Dia
ira, au fost abordate prin prisma 
necesităţii întăririi securităţii in
ternaţionale, creării unei lumi a 
pădi şi colaborării paşnice, între 
toate popoarele lumii.

Avînd lbc în ajunul sărbători
rii celei de-a 25-a aniversări a 
fondării acestei organizaţii care 
şi-a înscris ca obiectiv prioritar 
menţinerea păcii şi securităţii in
ternaţionale, actuala sesiune a dez
bătut şi analizat în mod critic ac
tivitatea O.N.U., succesele şi e- 
şecurile organizaţiei în îndeplini
rea ţelurilor sale majore, care 
constituie însăşi raţiunea sa de a 
fi. Rolul şi locul O.N.U. în viaţa 
internaţională, necesitatea întări
rii ei în scopul de a răspunde po
zitiv aşteptărilor şi speranţelor 
popoarelor lumii au fost abordate 
în discursurile majorităţii covîrşi- 
toare a delegaţiilor.

Opinia prâdominantă, care de 
altfel constituie şi una din con
cluziile esenţiale ale sesiunii, este 
că atît timp cît unele state mai 
continuă să recurgă la acţiuni 
contrare eticii şi dreptului inter
naţional, promovînd o politică de 
încălcare a principiilor suverani
tăţii si independenţei, neamestecu
lui în treburile interne, egalităţii 
în drepturi, nerecurgerii la forţă 
sau ia ameninţarea cu forţa, a 
dreptului popoarelor la autodeter
minare, pacea şi securitatea inter
naţională vor continua să se afle 
sub o permanentă ameninţare. A- 
titudinea statelor în complexul re
laţiilor internaţionale contempora
ne nu poate fi judecată după pro
clamau verbale ci după acţiuni
le lor, după politica promovată şi 
întotdeauna în raport cu fidelita
tea lor faţă de principiile funda
mentale, unanim recunoscute, ale 
dreptului internaţional. Exemplul 
războiului de agresiune din Viet
nam a fost citat de zeci de dele
gaţii ca fiind expresia cea mai 
brutală a politicii de folosire a

forţei în practica relaţiilor interr 
naţionale, o încălcare a dreptului 
sacru al popoarelor de a-şi hotărî 
singure soarta potrivit idealurilor 
şi aspiraţiilor lor, fără nici un a- 
mestec din afară.

Pericolul crescînd pe care îl pre
zintă escaladarea cursei înarmări
lor nucleare, lipsa Oricăror progre
se semnificative îh cadrul trata
tivelor pentru dezarmare de la 
Geneva, perspectiva experimentă
rii în viitor a unor noi sisteme 
strategice termonucleare, radiolo
gi ce şi cu raze laser, care ar în
greuna şi mai mult progresul tra
tativelor spre realizarea dezarmă
rii generale şi totale, au determi
nat statele ca, la această sesiune, 
să încerce identificarea unor noi 
căi şi mijloace capabile să con
tribuie la crearea premiselor nece
sare progresului pe calea dezar
mării. Printre acestea se numără 
rezoluţia care cere comitetului 
pentru dezarmare de la Geneva să 
întocmească un program complet 
de dezarmare generală şi totală. 
O altă rezoluţie cere comitetului 
să dezbată problema încheierii u- 
nei convenţii internaţionale pen
tru interzicerea fabricării, perfec
ţionării şi stocării armelor chimice 
şi bacteriologice. Statele Unite şi 
Uniunea Sovietică sínt chemate, se 
arată intr-o altă rezoluţie, să in
stituie un moratoriu asupra expe
rimentării şi perfecţionării siste
melor strategice termonucleare.

Problemele dezvoltării au fost 
abordate prin prisma dreptului 
popoarelor la o adevărată inde
pendenţă, a suveranităţii lor a- 
supra resurselor naturale, a nece
sităţii. lichidării prăpastiei mereu 
crescînde dintre nivelurile de dez
voltare ale ţărilor bogate şi să
race. Printre măsurile prioritare, 
considerate a prezenta cea mai 
mare însemnătate pentru progre
sul social-economic lal ţărilor în 
curs de dezvoltare, se numără: 
sporirea ajutorului către ţările să
race, în special de către cei care 
secole de-a rîndul le-au exploatat 
şi subjugat, lichidarea discrimină
rilor şi barierelor vamale şi pro- 
tecţioniste din Calea extinderii co
merţului internaţional, măsuri 
pentru : stabilitatea preţurilor la 
materiile prime exportate în prin
cipal de ţările în curs de dezvol
tare şi lărgirea cooperării interna
ţionale.

Lipsa de progrese în aplicarea 
declaraţiei pentru acordarea inde
pendenţei tuturor ţărilor şi po
poarelor coloniale a determinat 
majoritatea statelor membre să 
hotărască măsuri mai exigente 
pentru eradicarea colonialismului 
şi respectarea dreptului inaliena
bil al popoarelor la autodetermi-
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R.D.G. Rostock, cel mai mare port din R.D.G., a primit cel 
de-al 2 000-lea vas din acest an

Dezbateri în Adunarea 
Naţională Franceză

nare. Astfel, în cele 20 de rezo
luţii adoptate la capitolul „Deco
lonizare“, statele sínt chemate să 
respecte embargoul asupra livrări
lor de arme şi muniţii către re
gimurile minoritare din Rhodesia 
şi Africa de sud, precum şi colo
nialiştilor portughezi, să-şi spo
rească ajutorul politic, moral şi 
material pentru mişcările de eli
berare naţională şi să transpună 
în practică rezoluţiile O.N.U.

Deşi nu a figurat pe agenda 
sesiunii, problema securităţii - eu
ropene a reţinut atenţia a nume
roase state, care, apreciind situa
ţia din această zonă — unde se 
află concentrată cea mai mare 
cantitate de arme de distrugere 
in masă, iar împărţirea ţărilor în 
blocuri opuse şi prezenţa trupelor 
străine pe teritoriile altor ţări 
creează principalele surse de ten
siune şi neîncredere — au salutat 
eforturile ce se depun spre întru
nirea unei conferinţe generale a 
statelor continentului pentru dez
baterea problemelor securităţii din 
această zonă geografică.

Şi la această sesiune delegaţia 
României a avut un rol activ, fă
când cunoscută poziţia ţării noas
tre faţă de marea majoritate a pro- 

, blemelor aflate în dezbatere. Ea 
a participat la elaborarea unor 
importante proiecte de rezoluţii 
ţinînd spre înfăptuirea universali
tăţii organizaţiei şi întărirea rolu
lui ei în viaţa internaţională. Ro
mânia a fost coautoare la proiec
tele de rezoluţie privind armele 

.chimice şi bacteriologice, retrage
rea trupelor străine din Coreea de 
sud, codificarea şi dezvoltarea pro
gresivă a unor principii fundamen 
tale ale dreptului internaţional etc. 
Tot României îi aparţine ideea, 
salutată de toate statele membre 
ale O.N.U., privind declararea u- 
nui „deceniu al dezarmării“, pa
ralel cu cel de-al. doilea „deceniu 
al dezvoltării“. România a spriji
nit, prin delegaţia sa, toate iniţia
tivele menite să contribuie la dez
armare, dezvoltare şi decoloniza 
re, la crearea unei atmosfere de 
colaborare, pace şi securitate în 
întreaga lume.

Paris 17 (Agerpres). — Aduna
rea Naţională Franceză a adoptat 
în noaptea de marţi spre miercuri, 
cu majoritate de voturi, proiectul 
de lege care prevede distribuirea 
sub formă de acţiuni, personalului 
de la „Renault“, a unei părţi a 
capitalului acestei societăţi. în ba
za acestei legi, 80 000 de salariaţi 
de la „Renault" ar unna să obţi
nă posibilitâtea de a cumpăra acţi
uni ale societăţii şi a căror valoa
re totală va reprezenta cel mult 
un sfert din capitalul de 1,2 mili
arde franci. Se stabileşte o limită 
pentru numărul de acţiuni ce ar 
putea fi deţinyte de un salariat 
şi interdicţia de a le vinde sau 
cumpăra în afara societăţii.

Votul din Adunarea Naţiqnalăa 
fost precedat de o foarte animată 
dezbatere, care a durat pesté şase
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LIBIA. Populaţia din Tripoli, adunată pe străzi, în semn de sprijin 
faţă de noul guvern revoluţionar1

RESTABILIREA SITUAŢIEI IN PANAMA
CIUDAD DE PANAMA 17 (A- 

gerpres). — Revenirea în capitala 
Panamei a generalului Omar Tor- 
rijos, care a preluat din nou con
trolul âsupra situaţiei, la 48 de ore 
de la răsturnarea sa de la putere, 
a fost marcată de puternice schim
buri de focuri între trupele ră
mase, fidele acestuia şi partizanii 
-autorilor loviturii de stat. Un co
municat al gărzii naţionale pana
meze, al cărui şef este din nou 
Omar Torrijos, a anunţat că auto
rii loviturii de stat, coloneii A- 
mado Sanjur şi Ramiro Silvera, 
precum şi alţi cîţiva ofiţeri, au 
fost arestaţi.

Colonelul Jose Pinilla, numit 
după lovitura de stat preşedinte 
provizoriu, şi colonelul Bolivar 
Urrutia, care au semnat numirile 
lui Ramiro Silvera şi Amado San
jur în funcţiile de şef şi - respec
tiv adjunct al gărzii naţionale, se 
află sub stare de arest la domi
ciliile lor.

într-o conferinţă de presă, care 
a avut loc în cabinetul său din 
palatul prezidenţial, Omar Torri
jos a declarat, că alegerile gene
rale vor avea loc, aşa cum este 
prevăzut, la începutul lui 1970, 
întrueît „un incident de 48 de ore 
nu poate afecta un plan pe un 
an“. El a precizat, de asemenea, 
că procurorul general şi tribuna
lele vor hotărî dacă cei doi foşti

colaboratori ai săi, care au în
cercat să-l răstoarne de la putere, 
„vor fi judecaţi de instanţele în 
drept pentru acte de subversiune". 
„Totul va rămîne aşa cum era îna
inte de plecarea mea în Mexic, a 
spus generalul Torrijos. Cabinetul 
de miniştri, existent înainte de 
lovitura de stat, va fi restabilit“.

Marţi, postul de radio al gărzii 
naţionale panameze a difuzat o 
proclamaţie în favoarea generalu
lui Torrijos. Un comunicat a anun
ţat apoi că „reinstalarea vechiului 
guvern“ a fost posibilă datorită 
sprijinului primit din partea prin
cipalelor garnizoane ale ţării, în 
deosebi ale unităţilor specializate 
în „lupta împotriva tulburărilor şi 
manifestaţiilor“.

în capitala panameză s-a anun
ţat că Omar Torrijos va rosti în 
următoarele zile o cuvîntare tele
vizată adresată naţiunii.

ore, în cursul căreia s-au înfruntat 
păreri contrare. în timp ce pentru 
guvern şi deputaţii majorităţii, 
„acţionari’atul" ar fi o măsură de 
„echitate socială“ pe linia ideii 
gaulliste privind „participarea“ şi 
„asocierea" salariaţilor la adminis
trarea întreprinderilor, pentru par
tidele de stingă el nu este decît 
o încercare de a restringe caracte
rul public al societăţii „Renault" 
şi de a se evita un răspuns mari
lor probleme ale muncitorilor. La 
rîndul lor, conducătorii sindicate
lor oamenilor muncii de la „Rena
ult“ se opun planului guverna
mental, susţinînd necesitatea satis
facerii revendicărilor reale ale sa
lariaţilor. -

Proiectul de lege urmează să fie 
supus discuţiei şi aprobării Sena
tului.

P .C J .  consideră gravă 
propunerea de a se crea 
un guvern cvadripartit

Roma 17. — Corespondentul A- 
gerpres, N. Puicea, transmite: Pro
punerea făcută de primul ministru 
italian, Mariano Rumor, cu prile
jul întîlnirii sale cu secretarii ce
lor patru partide ale fostei coaliţii 
de centru-stinga, de a se relua „co
laborarea organică“ a democrat- 
creştinilor cu socialiştii, socialiştii- 
unitari şi republicanii pe plan gu
vernamental, se află în studiul 
conducerilor partidelor respective.

Luni s-au întrunit direcţiunile 
partidelor socialist şi republican 
care, în esenţă, se declară dispo
nibile pentru o astfel de colabora
re. Din comunicatele date publi
cităţii rezultă însă că problema nu 
este încă uşor de rezolvat şi că 
mai există multe obstacole în calea 
reactualizării coaliţiei. Chiar şi în 
cea mai optimistă dintre ipoteze 
va fi necesar mult timp pentru 
înlăturarea poziţiilor divergente a- 
le componentelor preconizatei co
aliţii de centru-stinga. Este vorba' 
îndeosebi despre fricţiunile exis
tente între socialişti şi socialiştii 
unitari.

Pentru moment, socialiştii se an
gajează să sprijine actualul cabi
net „monocolor“ democrat-creştin 
şi să-l susţină în acţiunea între
prinsă pentru identificarea autori
lor recentelor atentate teroriste. In 
ce priveşte înlocuirea actualului 
cabinet cu un guvern „organic de 
centru-stinga", P.S.I. consideră că 
este necesar să se creeze în primul 
rind climatul şi condiţiile favora
bile reluării unei colaborări care 
— subliniază comunicatul direcţi

unii — nu a fost întreruptă din 
iniţiativa socialiştilor.

După ce conducerile partidelor 
socialist şi republican şi-au expus 
punctele de vedere asupra reface
rii coaliţiei cvadripartite, urmează 
să se pronunţe asupra acestei pro
bleme democrat-creştinii şi socia
liştii unitari.
„Evoluţia situaţiei politice italie

ne este urmărită cu atenţie şi de 
celelalte partide şi organizaţii, ca
re îşi dau seama de importanţa ac
tualului moment pentru viitorul 
ţării. Luni s-a întrunit Biroul Po
litic al Partidului Comunist Ita
lian care a examinat problemele 
actuale. în comunicatul dat publi
cităţii se subliniază că Biroul Po
litic „consideră gravă propunerea 
de a se crea, în acest moment, un 
guvern cvadripartit", intrucît o a- 
semenea acţiune ar reprezenta a- 
cum o cedare faţă de campania 
grupurilor reacţionare şi conserva
toare.

în continuare, documentul cere 
tuturor organizaţiilor P.C.I., tutu
ror forţelor muncitoreşti şi popu
lare „să întărească acţiunile poli
tice unitare împotriva ameninţări
lor şi şantajului dreptei, pentru o 
cotitură democratică, pentru un 
guvern orientat spre stingă“.

La rîndul său, Direcţiunea Par
tidului Socialist Italian al Unită1- 
ţii Proletare afirmă că „orice ten
tativă reacţionară poate şi trebuie 
să fie înfrîntă prin unitatea forţe
lor de stingă şi democratice, prin 
continuarea luptei la toate nive
lele“.

PLENARA C . C . A
COM Ü RIST DIR

Copenhaga 17 (Agerpres). — La 
Copenhaga a avut loc plenara Co
mitetului Central al Partidului Co
munist din Danemarca. După cum 
relatează ziarul „Land og Folk“, 
plenara a examinat problema pre
gătirii unei conferinţe priyind 
securitatea europeană, precum şi 
unele chestiuni de politică inter
nă. în rezoluţia adoptată, Partidul 
Comunist din Danemarca cheamă 
guvernul danez să ia . parte activi 
la pregătirea conferinţei europene. 
Pentru toate ţările şi popoarele

Europei, se subliniază în rezoluţie, 
este important să fie tradusă în 
fapt propunerea cu privire la con
vocarea conferinţei în problema 
securităţii europene. Pentru succe
sul unei astfel de conferinţe este 
necesar ca ea să fie deschisă par
ticipării oricărei ţări europene, in
clusiv a celor două state germane. 
Cerem guvernului, se arată în re
zoluţie, să recunoască frontiera O- 
uer-Neisse şi să stabilească relaţii 
normale cu Republica Democrată 
Germană.

Cuvîntarea lui losip Broz Tito 
la Plenara Prezidiului U.C.I.

Zagreb 17 (Agerpres). — Luînd 
cuvîntul la Plenara Prezidiului 
U.C.I., la care s-au discutat pro
blemele dezvoltării activităţii 
U.C.I., losip Broz Tito, preşedin
tele Uniunii Comuniştilor din Iu
goslavia, a declarat că situaţia so
cială a ţării necesită în prezent o 
mai mare activitate şi angajarea 
tuturor organizaţiilor şi membri
lor U.C.I. pentru a se asigura o 
dezvoltare socială mai rapidă şi 
mai deplină, relatează agenţia Ta- 
niug. Reamintind hotărîrile Con
greselor al VIII-lea şi al IX-lea ale 
U.C.I., vorbitorul a subliniat că 
întrueît acestea au fost aprobate 
pe baza unor discuţii foarte largi 
în rîndul tuturor membrilor U.C.I., 
ale întregului popor muncitor, tre
buie să existe o deplină unitate 
în îndeplinirea lor. „Dacă vom 
consolida această unitate în mun
ca concretă, sîntem siguri că vom 
obţine rezultate“, a spus el.

Comuniştii sínt cei care poartă 
în primul rînd răspunderea pen
tru întreaga comunitate socialistă 
iugoslavă. Indiferent de greutăţile 
întîmpinate, comuniştii au obţinut 
rezultate enorme în dezvoltarea e- 
conomică şi socială a ţării şi acest 
lucru nu trebuie uitat — a spus 
preşedintele Tito. „Poporul munci
tor, popoarele şi naţionalităţile din 
republicile noastre, imensa majo
ritate a poporului au încredere în 
comunişti, cred în noi, şi de aceea 
răspunderea noastră în faţa întregii 
comunităţi socialiste iugoslave este 
cu atît mai mare“.

Preşedintele Tito a subliniat eă 
în întreprinderi comuniştii trebuie 
să se ocupe mai mult de proble
mele ivite la locul de muncă, în 
urma comportării birocratice a 
conducerilor din unele întreprin
deri sau a acţiunilor incorecte ale 
departamentelor conducătoare din 
ramurile de producţie. Comuniştii 
vor trebui să rezolve la timp toa-

DELEGAŢIA DE ACTI
VIŞTI AI P.C.R., CONDUSA 
DE RICHARD WINTER, 
membru al C.C. al P.C.R., 
prim-secretar al Comitetului 
judeţean al P.C.R. Sibiu, a 
fost primită la sediul Comi
tetului Central al Partidului 
Comunist din Cuba de către 
Secundino Guerra, membru 
al C.C. al P.C. din Cuba, şe
ful secţiei organizatorice a 
C.C. Cu acest prilej a avut 
loc o convorbire cordială, to
vărăşească. A fost de faţă 
Vasile Muşat, ambasadorul 
României la Havana.

LA DAR ES SALAAM s-au
deschis lucrările sesiunii Adu
nării Naţionale a Tanzaniei. In 
cadrul actualei sesiuni, care se 
va desfăşura timp de 10 zile 
urmează să fie examinate un 
număr de’ cinci proiecte de lege 
prezentate de comisiile şi co
mitetele parlamentare cores
punzătoare. Printre aceste pro
iecte de lege figurează cel refe
ritor la modificările aduse legii 
electorale, precum şi proiectul 
de lege privind organizarea în- 
văţămîntului.

UN GRUP DE MILITANŢI AI POPULAŢIEI DE CULOARE 
DIN S.U.A., împreună cu o serie de jurişti între care şi fostul 
reprezentant al S.U.A. la O.N.U., Arthur Goldberg, au anunţat for
marea unui comitet care să ancheteze incidentele dintre poliţie 
şi organizaţia „Panterele Negre" în urma cărora numeroşi membri 
ai acestei organizaţii au căzut victime atacului poliţienesc. „Sin
tern profund emoţionaţi de recentele incidente dintr-o serie de 
oraşe americane dintre poliţie şi membrii Panterelor Negre", a 
declarat la o conferinţă de presă Arthur Goldberg.

LA SYDNEY A AVUT LOC 
O DEMONSTRAŢIE ANTIRĂZ
BOINICĂ la care au luat parte 
peste 2 000 de persoane. După 
ce au străbătut străzile princi
pale ale oraşului, participanţii 
la demonstraţie s-au adunat în 
piaţa municipalităţii unde s-a 
desfăşurat mitingul de protest 
faţă dé agresiunea americană în 
Vietnam şi împotriva participă
rii trupelor australiene alături 
de corpul expediţionar al S.U.A. 
la războiul din Vietnam.

NUMĂRUL DECESELOR 
PROVOCATE LA NEW YORK 
DE CONSUMUL DE HEROINA 
A CRESCUT simţitor in cursul 
acestui an şi această tendinţă 
se menţine, a declarat medicul 
legist Michael Baden, în faţa 
Comisiei consultative a statului 
New York. El a indicat că pî- 
nă în prezent, numai în această 
metropolă au decedat 820 de 
toxicomani, consumatori de he
roină, iar pînă la 1 ianuarie 
1970 această cifră va trece de 
900. Dr. Baden a precizat că 
210 persoane decedate erau ti
neri între 15 şi 19 ani, faţă de 
numai 72 decese înregistrate la 
această categorie de vîrstă în 
cursul anului trecut.

Noi dezvăluiri în legătură cu 
masacrul de la vila Polansky

LO S AN G ELES 17 (Agerpres). 
— A utorită ţile  californiene au a- 
n un ţa t că au trim is poliţiei din  
Los Angeles o listă cu 30 de cazuri 
de om ucidere care n u  au fo st re
zolvate pînă în  prezen t pentru  a 
ancheta dacă n u  există  vreo legă
tură în tre acesteă şi asasinatele co
m ise la 9 şi 10 august la vila  Po
lansky şi Lăbianca şi ai căror au
tori şîn t m em brii bandei de h ipp i
es condusă de Charles M anşon. Se 
pare că în  această listă  au fo st in 
cluse num ai cazurile de ucidere cu 
sălbăticie, care prezin tă  sim ilitu 
dini cu masacrul de la vila  Bel 
Air.

In tre  tim p, una d in  acuzatele 
principale în  crima de la Bel Air, 
Susan A tkins, a făcu t noi dezvă
luiri in legătură cu masacrarea ac
triţei Sharon Tate şi a celorlalte 
patru persoane. In tr -u n  in terviu  
acordat ziarului „Los Angeles T i

m es“, ea a a firm at că m em brii 
„Familiei" lui M anşon au aflat 
dintr-o  em isiune televizată  de a 
doua zi num ele vic tim elor lor, ti- 
cise în  noaptea de 9 august. „l i 
nul dintre noi a a firm at că ceea 
ce a fo st făcu t va  servi să inspire 
om ului team a de el însuşi, de so
cietate", a declarat inculpata. Pre
zentă la locul crim ei, ea a arătat 
că a tir it o servietă prin  singele 
actriţei Sharon Täte, după care a 
scris, to t cu singe, cuvin tele  „Pigs“ 
(porcii) pe una d in  uşile v ile i. Ea 
a arătat că după com iterea crimei, 
ucigaşii au aruncat in tr-o  rîpă din  
îm prejurim ile  v ile i arm ele şi cos
tum ele negre pe care le-au purta t. 
In urm a indicaţiilor sale, poliţia a 
cercetat locul am in tit dar nu  a gă
sit decît u n  pistol ruginit, o serin
gă hipodermică şi o sticlă în fu n 
dată.

te problemele care creează dificul
tăţi muncitorilor, să nu lase so
luţionarea lor pentru mai tirziu, 
atunci cind se fac presiuni. El a 
subliniat, de asemenea, că trebuie 
luată o poziţie clară şi categorică 
împotriva tuturor elementelor os
tile, împotriva celor care dăunea
ză comunităţii socialiste iugosla
ve. „Nu putem tolera elemente 
care au demonstrat în repetate rîn- 
duri că sínt adversari înverşunaţi 
ai comunităţii socialiste iugoslave 
şi care educă astăzi tineretul con- 
damnînd în cele mai aspre cuvinte 
sistemul nostru ■— a spus preşe
dintele Tito. Se pare că am acţio
nat prea încet din punct de ve
dere politic pentru a preveni a- 
pariţia acestor elemente ostile. 
Cred că va trebui să luăm o ati
tudine politică mai hotărîtă faţă 
de asemenea elemente care acţio
nează împotriva comunităţii socia
liste. Trebuie să ne dăm seama că 
diferitele elemente ostile şi vechii 
reacţionari, anarho-liberalii şi dog
maticii se unesc acum din nou 
împotriva comunităţii socialiste. 
Unii din străinătate îşi făuresc 
planuri împotriva Iugoslaviei so
cialiste pe baza activităţii tuturor 
elementelor ostile“.

Preşedintele Tito s-a referit în 
încheiere la rolul important care 
revine presei iugoslave în opera 
de perfecţionare a construcţiei e- 
conomice şi a organizării de stat, 
prin popularizarea experienţei ob
ţinute şi combaterea constructivă 
a lipsurilor, oriunde s-ar manifes
ta deficienţe.

Interviul
preşedintelui 

Consiliului 
de Miniştri al 
R.D. Vietnam

Varşovia 17 (Agerpres). — In
tr-un interviu acordat agenţiei 
P.A.P., Fam Van Dong, preşedin
tele Consiliului de Miniştri al R.D. 
Vietnam, a declarat că recentele 
cuvîntări ale preşedintelui S.U.A., 
Nixon, demonstrează că Statele U- 
nite se menţin pe vechea lor po
ziţie continuînd politica de război 
în Vietnam. Este limpede că ame
ricanii au intenţia de a continua 
războiul în Vietnamul de sud, de 
a întări armata şi administraţia 
saigoneză, în vederea menţinerii 
regimului neocolonial în Vietnamul 
de sud şi perpetuării sciziunii Vi
etnamului, a subliniat Fam Van 
Dong. Pentru realizarea acestor 
ţeluri se preconizează „vietnami- 
zarea" războiului, adică înlocuirea 
soldaţilor americani cu soldaţi ai 
regimului de la Saigon, acţiune 
menită să înşele opinia publică a- 
mericană şi mondială, care con
damnă acest război.

In legătură cu conferinţa cvadri- 
partită de la Paris în problema 
vietnameză, Fam Van Dong a ară
tat că după 46 de şedinţe, desfă
şurate în decurs de peste 10 luni, 
ea nu a dus pînă acum la nici un 
rezultat. Delegaţia americană, a y .  
spus preşedintele Consiliului de ^  
Miniştri al R.D. Vietnam, s-a men
ţinut pe o poziţie rigidă, a ridicat 
pretenţii absurde, cum ar fi retra
gerea reciprocă a trupelor, ceea 
ce echivalează cu pretenţia de a 
determina poporul vietnamez să 
renunţe la dreptul său la autoa
părare şi de respingere a agresi
unii. Pe de altă parte, S.U.A. ao 
menţinut administraţia Thieu-Ky 
şi s-au opus formării unui guvern 
revoluţionar de coaliţie.

Fam Van Dong a reamintit apoi 
cele zece puncte ale Poluţiei pro
puse de F.N.E. din Vietnamul de 
sud şi de Guvernul Revoluţionar 
Provizoriu al Republicii Vietnamu
lui de Sud, arătînd că aceasta con
stituie soluţia raţională şi logică 
a problemei vietnameze. In pre
zent, a arătat el, Statele Unite se 
străduiesc să diminueze importan
ţa conferinţei cvadripartite de la 
Paris în problema vietnameză. Gu
vernul Nixon trebuie să poarte în
treaga răspundere pentru continu
area războiului din Vietnam si 
pentru impasul conferinţei de la 
Paris.

In continuarea interviului, Fam 
Van Dong a relevat importanţa 
mişcării mondiale de protest împo
triva războiului din Vietnam şi a 
mulţumit pentru manifestările de 
sprijin şi solidaritate cu lupta 
dreaptă a poporului vietnamez.

Atît a timp cît Statele Unite vor 
continua politica de agresiune în 
Vietnam — a spus Fam Van Dong
— întregul nostru popor, ca un 
singur om, va continua şi intensi
fica lupta împotriva agresiunii a- 
mericane, pînă la victoria finală
— eliberarea sudului, apărarea 
nordului şi crearea de condiţii 
pentru reunificarea paşnică a 
Vietnamului.
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